
SVOZ ODPADU
Součástí tohoto vydání 
jsou přehledné svozové ka-
lendáře, díky nimž budete 
mít jasno, jaký odpad se 
kdy sváží. 
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ROZPOČET
Zastupitelstvo města v pro-
sinci schválilo návrh roz-
počtu na rok 2025. S jakou 
bilancí počítá? A kolik při-
jde na investice?
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AUTOBUSEM
DO BAZÉNU

LEDEN AŽ BŘEZEN

Od Nového roku budu víc cvičit! 
Zájemci, kteří si na sklonku roku 
2023 dali podobné předsevzetí, 
mohli využít nabídky města, kte-
ré ve spolupráci s MAS Český 
ráj od ledna 2024 nabídlo bez-
platné svozy do krytých bazénů 
v Mladé Boleslavi. Tentokrát měli 
plavci na výběr mezi rekonstru-
ovaným bazénem v sokolovně  
a aquaparkem na Štěpánce. 
Během dvanácti výletů rozlože-
ných mezi 8. lednem a 29. břez-
nem využily možnost vyrazit za 
sportem a relaxací desítky lidí, 
především seniorů. V budoucnu 
hodlá město akci Autobusem do 
bazénu znovu zopakovat. 

SKATEPARK ANO, ALE NA VHODNĚJŠÍM MÍSTĚ?
Nejen na stránkách Kamelotu 
se mohli zájemci začátkem roku 
seznámit s argumenty a názory 
zastánců i odpůrců vybudování 
nového betonového skateparku na 
místě toho stávajícího, tedy v are-
álu bývalého letního kina.

Zastánci záměru upozorňo-
vali na skutečnost, že nový skate-
park by byl výrazně bezpečnější  
a zdrojem menšího hluku než ten 
dosluhující, že jeho modernizace 
by přilákala více sportovců, a tím 
přispěla k tomu, aby se zde nezdr-
žovali lidé, kteří se snaží „scho-
vávat za větrem“, a že dosavadní 

ÚNOR AŽ DUBEN

provoz areálu byl bezproblémový. 
Rovněž argumentovali tím, že pro-
jekt je již hotový a pouze se čeká na 
jeho zařazení do investičních akcí 
města.

Odpůrci záměru poukazovali na 
hlučnost skateparku, na skutečnost, 
že podobné areály jsou obvykle 
umístěné na okrajích měst mimo 
obydlené lokality, kde nikoho neruší, 
a na možnost, že by areál bývalého 
letního kina mohl být využit k vybu-
dování multifunkčního sportoviště 
určenému širší základně uživatelů. 
Rovněž upozornili, že vhodnou lo-
kalitou pro nový skatepark by mohla 

Rok 2024: jaký byl a co přinesl?
ZÁKLADNÍ UMĚLECKÁ ŠKOLA 

POD KŘÍDLY MĚSTA

LEDEN

Po Benátkách nad Jizerou a Mla-
dé Boleslavi se Mnichovo Hradiště 
stalo dalším městem na Mladobo-
leslavsku, které využilo nabídku 
Středočeského kraje a stalo se 
zřizovatelem základní umělecké 
školy. V Hradišti došlo ke vzniku 
nové příspěvkové organizace po 
sérii administrativních kroků, s de-
finitivní platností začala škola psát 
novou kapitolu 1. ledna 2024.

Kraj školu nabídl samosprá-
vě proto, aby nebyl zbytečným 
prostředníkem stojícím v cestě 
pružnější spolupráci a komunikaci  
a také proto, aby vzdělávací insti-
tuce mohla s městem dynamicky 
řešit praktické otázky – zejména 

rekonstrukci historické budovy  
a potřebu rozšíření prostor. Dům, 
v němž ZUŠ sídlí, totiž patří měs-
tu. 

Nyní se připravuje projekt 
rekonstrukce budovy. Ta by měla 
snížit její energetickou náročnost, 
její součástí by měla být instalace 
výtahu a uvažuje se rovněž o de-
molici dosloužilého tesko objektu 
ve dvoře školy a vybudování nové-
ho pavilonu na jeho místě.

V souvislosti se změnou zři-
zovatele došlo rovněž k výměně 
na postu ředitele ZUŠ. Dosavadní 
dlouholetou ředitelku Evu Ševců 
vystřídal vedoucí hudebního obo-
ru Jan Čížek. 

BANKA ZRUŠILA 
POBOČKU

BŘEZEN

Po analýze chování klientů se 
Komerční banka rozhodla k 27. 
březnu zrušit svou mnichovohra-
dišťskou pobočku. Hlavním důvo-
dem byl přesun klientů do on-line 
prostředí. V objektu zůstal pouze 
bankomat umožňující vklady  
a výběry hotovosti v nepřeruše-
ném režimu. Pro uprázdněnou 
nemovitost nyní soukromý vlast-
ník hledá využití mezi místními  
poskytovateli sociálních služeb.

být zamýšlená volnočasová zóna 
u Jizery. Odpůrci po petiční akci 
uspořádali v období od února do 
dubna rovněž anketu týkající se 
skateparku a nabídky mnichovo-
hradišťských sportovišť.

Vedení města výhrady vůči 
připravovanému projektu zvážilo, 
ale nadále počítá s realizací nové-
ho skateparku na místě stávající-
ho. Tím spíše vzhledem k výši ná-
kladů na získání pozemků u Jizery 
od Úřadu pro zastupování státu ve 
věcech majetkových. Rozpočet na 
letošní rok počítá s náklady na re-
alizaci výběrového řízení.

50 TISÍC V TŘÍKRÁLOVÉ SBÍRCE

Tříkrálová sbírka probíhající ve městě od 1. do 14. ledna vynesla 50.419 
Kč. Koledníci se tentokrát rekrutovali z žáků 2. základní školy, ale potkat 
jste se mohli také s tradiční skupinkou ve složení Anna Adamová, Erika 
Kňourková a Jana Němcová. Výtěžek sbírky pomohl financovat rehabili-
tační pobyty Davida Koška z Hradiště.

LEDEN

FUTSALISTA 
ROKU DO 21 LET

LEDEN

Vyhrát ligový titul, pohár Svazu 
futsalu ČR, nasbírat první starty 
v reprezentaci a navíc v dresu se 
lvíčkem na prsou vstřelit premié-
rovou branku... To vše se podaři-
lo během jednoho kalendářního 
roku Adamu Knoblochovi, od-
chovanci MSK. Hráč plzeňské-
ho Interobalu byl v lednu 2024 
právem vyhlášen nejlepším fut-
salistou roku 2023 v kategorii do 
jednadvaceti let.

CENA MĚSTA PRO EVU ŠEVCŮ

Novou laureátkou Ceny města Mnichovo Hradiště za celoživotní přínos se 
stala dlouholetá ředitelka ZUŠ Eva Ševců, která v čele školy stála od roku 
2003. Ocenění si převzala v sobotu 10. února na XV. reprezentačním 
plese města.

ÚNOR

POTLESK 
PRO BOHDALKU

BŘEZEN

Potleskem vstoje končilo ve stře-
du 20. března setkání mnichovo-
hradišťských diváků s hvězdou 
českého filmu a divadla Jiřinou 
Bohdalovou. Ta vzpomínala na 
herecké kolegy, režiséry, na na-
táčení filmů i nejvýraznější role 
a také odpovídala na divácké 
dotazy.

ORIENTAČNÍ ZÁVOD SE TĚŠIL 
HVĚZDNÉ ÚČASTI

BŘEZEN

Celkem 467 závodníků stanulo na startech dvou velkých závodů v orien-
tačním běhu, které v neděli 17. března hostilo Mnichovo Hradiště. Mezi 
běžci z celé ČR nechyběli ani nejlepší orientační běžci jako Denisa Ko-
sová a Vojtěch Král.

ROK V PRVNÍ 
LIZE

BŘEZEN

Stolní tenisté Sokola nastupova-
li od září 2023 do března 2024  
v první lize, druhé nejvyšší sou-
těži, v níž čeští stolní tenisté měří 
síly. Během 22 kol sice mnicho-
vohradišťské Áčko neuhrálo jedi-
ný bod, ale jeho hráči se mohli 
těšit ze špičkového ping-pongu 
či setkání s nejlepšími soupeři, 
které pro ně bylo velkou školou. 
Aktuálně hrají nejlepší stolní te-
nisté z Mnichova Hradiště opět 2. 
ligu sk. A.

NA HABEŠI HOTOVO
DUBEN

Nové chodníky, povrch vozovek, parkovací místa z propustné dlažby, 
nová zeleň, úpravy mobiliáře nebo zpomalovací opatření na křižovatkách. 
Druhá etapa úprav lokality Na Habeši byla v dubnu dokončena. V ulicích 
Přemyslova a Mánesova proběhnou podobné úpravy po rozřešení otázky, 
jak v níže položených částech města řešit odvádění srážkových vod.

HONZA NA NOVÉ 
ADRESE

DUBEN

Zavedená mnichovohradišťská 
rodinná firma Nábytek HONZA 
se po 31 letech v původním pů-
sobišti přestěhovala do ulice Víta 
Nejedlého. Slavnostní otevření 
nové prodejny nábytku, k němuž 
došlo 2. dubna, bylo spojené  
s vernisáží výstavy. Vzhledem  
k tomu, že Nohýnkovi mají k vý-
tvarnému umění blízko, rozhodli 
se totiž v provozovně představit 
během každého roku výstavy 
rovnou dvě. Jako první svá díla 
vystavili sami Nohýnkovi, další 
výstava uvedená na podzim pa-
třila Martině Bachové.

U RADNICE SE STŘETLI USTUPUJÍCÍ 
OKUPANTI S PARTYZÁNY

KVĚTEN

Atmosféru konce 2. světové války 
přiblížili ve středu 1. května na Ma-
sarykově náměstí kluby vojenské 
historie Schwarzwald a VVP Milo-
vice. Diváci sledovali napětí mezi 
civilisty v květnu 1945, šíření zpráv 
o ústupu německého vojska, ná-
sledné povstání, útěk kolaborantů 
i příchod rudoarmějců do města. 
Součástí bojové ukázky bylo velké 
množství historické vojenské tech-
niky. O týden později připomněl 
79. výročí konce největšího váleč-
ného konfliktu historie rovněž tra-
diční pietní akt v parku u nádraží.

BRÁNA DO ČESKÉHO RÁJE OTEVŘENÁ!
O obnovení pěšího spojení s Hor-
kou se mluvilo v Hradišti roky. Pro-
jekt zaujal představitele Nadační-
ho fondu ŠKODA AUTO natolik, že 
NFŠA z větší části financoval pro-
věřovací studii, která potvrdila, že 
lávka přes dálnici nemusí být jen 
snem, ale může se stát realitou. 
Lávku následně vyprojektoval AP 
Ateliér architekta Josefa Pleskota 
a v roce 2023 ji postavila stavební 
společnost BREX. Protože dokon-
čení lávky probíhalo v závěru roku 
2023, slavnostní otevření bylo na-
plánováno na jaro 2024.

Součástí otevření, které se 
uskutečnilo 13. května za účas-

KVĚTEN

ti mnoha Hradišťáků, bylo rovněž 
představení mnichovohradišťského 
poesiomatu – jukeboxu na poesii, 
ale nejen na ni. Poesiomat na Horce 

nabízí nahrávky v podání Zvonků, 
Diskantu, houslisty Jana Adama, 
verše Josefa Brože, vyprávění  
o historii města a mnoho dalšího.

ROČENKA
Ani letos nechybí v Kame-
lotu ohlédnutí za uplynulým 
rokem. Připomeňte si spo-
lečenské události, investič-
ní akce i zajímavosti.
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První část ulice Víta Nejedlého oblékla nový 
kabát, práce budou pokračovat na jaře

INZERCE

S příchodem zimy přerušila staveb-
ní firma práce na revitalizaci ulice 
Víta Nejedlého a pokračovat bude 
na jaře. Takřka hotová první etapa 
naznačuje, jak bude páteřní komuni-
kace vypadat, až bude zcela hotová.

Na asi 300metrovém úseku od 
kruhového objezdu po křižovatku s 
ulicí Čsl. armády vznikly nové chod-
níky, zálivy pro autobusy, ostrůvky 

zeleně i parkovací místa vydlážděná 
propustnou dlažbu, byly tu instalová-
ny nové lampy veřejného osvětlení 
a v posledním možném termínu se 
podařilo opravený úsek ulice rovněž 
opatřit novým povrchem. Pokládku 
v původně plánovaném termínu to-
tiž zhatil déšť a sněžení, a tak byl 
asfaltový koberec položen až 11. 
prosince.

V polovině prosince proběhl ješ-
tě nástřik vodorovného dopravního 
značení a revitalizovaný úsek byl 
zkolaudován pro předběžné užívání. 
Dokončit se nepodařilo pouze chod-
níky na jedné straně ulice mezi uli-
cemi Dukelská a Čsl. armády, které 
jsou vysypané hrubým štěrkem a do-
končeny budou na jaře. Než se stav-
ba s příchodem jara opět rozběhne, 

bude ulice průjezdná obousměrně, 
během roku se však dopravní opat-
ření budou několikrát měnit.

„Etapizace stavby v letošním 
roce je na stole. Zbývající úsek  
k roubence na náměstí bude patr-
ně rozdělen na tři části. O konkrét-
ních opatřeních budeme informovat  
v předjaří,“ říká místostarosta Jan 
Mareš. ...2

Nazdar 
v petadvacátém…

Vážení Hradišťáci i přespolní, 
právě nám začal rok s pětadvacítkou na konci. A tak je jako každoročně 

na místě trochu zhodnotit rok uplynulý. Nejzajímavější střípky z toho, co se  
v Hradišti přihodilo, najdete na stranách čtyři a pět. 

Při dokončování zatím poslední etapy rekonstrukce náměstí bylo zjiš-
těno, že na soše Panny Marie na mariánském sloupu jsou výrazné trhliny.  
Z bezpečnostních důvodů tak bylo rozhodnuto o jejím sesazení a opravě. Při 
sundávání bohužel došlo k prasknutí sochy. Doufejme, že to není žádná zlá 
předzvěst. Mariánské sloupy byly totiž v historii chápány jako ochrana před 
morovými nebo živelnými katastrofami. Budeme se proto snažit co nejdříve 
osadit kopii sochy zpět na místo.

V prosinci si město nadvakrát oddychlo, když postupně skončily dlouho-
trvající objížďky a doprava se výrazně zklidnila. Nejprve díky zprůjezdnění 
mostu přes Jizeru na silnici II/268 a poté před samotnými Vánoci díky zprů-
jezdnění první zrekonstruované části ulice Víta Nejedlého. Zima tak proběh-
ne na hradišťských silnicích klidně, bez výkopů a uzavírek. To však nebude 
platit pro celý letošní rok. Jaro do města přinese opět čilý stavební ruch. To je 
jasné už ze schváleného rozpočtu, kde je na investice pro letošek vyčleněno 
přes 100 milionů Kč.

Proto přeji všem Hradišťákům do nového roku hlavně tři T – toleranci, 
trpělivost a trvalé zdraví… 

Jan Mareš, místostarosta města

Finanční úřad 
jede za vámi

Po zrušení některých méně vytěžo-
vaných finančních úřadů, mezi něž 
patřilo i mnichovohradišťské praco-
viště, se Finanční správa ČR zavá-
zala, že zajistí do míst, kde finanční 
úřad již nefunguje výjezdy odbor-
ných pracovníků. Ti budou ve městě 
úřadovat v lednu ve třech termínech, 
a to v budově Klubu na náměstí.

Pracovníci finančního úřadu bu-
dou v lednu pomáhat s daňovým při-
znáním k dani z nemovitých věcí na 
rok 2024. K dispozici budou v úterý 
14., ve čtvrtek 16. a v úterý 21. led-
na vždy od 8 do 15:30 hodin. Jejich 
služby jsou primárně určeny oso-
bám, které nedovedou nebo nemo-
hou podání uskutečnit elektronicky. 

V březnu se zaměstnanci fi-
nančního úřadu vrátí a pomohou 
rovněž s daňovým přiznáním k dani 
z příjmu fyzických osob. (wes)

Náklady na odpady: 
město je hradí z poloviny

Jeden z nejkrásnějších vánočních stromů
Masarykovo náměstí nabídlo o Vá-
nocích opět velmi fotogenické pano-
rama. Tentokrát byla jeho součástí 
i zrekonstruovaná budova Klubu, 
která se dočkala stejně decentní 
výzdoby jako radnice. Novinkou pak 
byl zářící znak města a nápis PF 
2025 umístěný vně divadelního sálu. 
Náměstí dominoval dvanáctimetrový 
smrk ozdobený zářícími rampouchy, 
sněhovými vločkami a světelnými 
řetězy. Těch bylo na ozdobení po-
užito celkem neuvěřitelných 1260 
metrů. Mnichovohradišťský vá-
noční strom udělal mnoho radosti  
a líbil se i daleko za hranicemi města. 
Dokazuje to jeho vítězství v okresní 
anketě Boleslavského deníku i jeho 
úspěch v celostátní anketě televize 
CNN Prima News. Platí však velká 
pravda, že vánoční stromy tu nejsou 
od toho, aby mezi sebou soupeřily, 
ale především proto, aby nám připo-
mínaly mimořádný charakter vánoč-
ních svátků a byly zdrojem radosti  
a pospolitosti. Foto: T. Hejdrych

V letošním roce si za systém odpa-
dového hospodářství města mírně 
připlatíme. Na základě nového znění 
obecně závazné vyhlášky o místním 
poplatku za obecní systém odpado-
vého hospodářství se poplatek zve-
dá z dosavadních 900 Kč na 960 Kč 
na osobu.

Město už dříve avizovalo, že 
hodlá udržovat poplatek na tako-
vé výši, aby se městský rozpočet 
a občané o náklady na odpadové 
hospodářství dělili zhruba rovným 
dílem. Současné zvýšení poplatku 
je zejména reakcí na neustálý růst 
skládkovacího poplatku (tento faktor 
představuje vyšší náklady o 25 Kč 
na osobu) a růst cen za služby svo-
zové společnosti v reakci na inflaci.

V roce 2024 činily náklady 
města na odpadové hospodářství 

19 milionů korun. Polovinu nákladů 
pokrývají právě vybrané poplatky 
za odpad a příspěvek z EKO-KOM, 
neziskové organizace provozující 
celorepublikový systém třídění, re-
cyklace a využití obalového odpadu, 
druhou polovinu musí město uhradit 
z jiných svých příjmů (například daň 
z nemovitosti). Přestože není po-
chyb o tom, že náklady na likvidaci 
odpadu dál porostou, právě efektiv-
ním tříděním lze růst nákladů brzdit. 

Detailní přehled, jak se Hradiš-
ťákům daří třídit, bude k dispozici na 
jaře. 

V Mnichově Hradišti jsou povin-
ni poplatek uhradit všichni obyvatelé 
a majitelé trvale neobydlených ne-
movitostí do 30. dubna. Od poplatku 
jsou osvobozeni senioři nad 80 let. 
(wes)

ˇ

Mariánský sloup osiřel
Poté, co restaurátor během čištění 
podesty mariánského sloupu na ná-
městí zjistil, že na soše Panny Marie 
jsou viditelné praskliny, předpoklá-
dalo se, že bude socha přes zimu 
zakryta a na jaře se dočká restau-
rátorského zásahu. Míra poškození 
však byla tak velká, že byla socha  
z hlavice sloupu v pátek 13. prosince 
z bezpečnostních důvodů demonto-
vána. Během snášení došlo k jejímu 
nevratnému poškození, což byla ov-
šem možnost, se kterou se počítalo. 

Nutno podotknout, že na sloupu 
byl umístěn cementový výdusek vy-
tvořený dle originálu bezpečně ulo-
ženého v zámeckém lapidáriu.

Rada města, případně zastupi-
telstvo, se tak bude zabývat otázkou, 
zda sloup osadit novým výduskem, 
nebo nechat zpracovat faksimili, 
tedy nové nákladnější dílo z bloku 
kamene. Důležitý v tomto ohledu 
bude také stav samotného slou-
pu, který váhu nové sochy ponese. 
(wes)
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TELEGRAFICKY ZE ZASEDÁNÍ 
RADY A ZASTUPITELSTVA

LHOTICE PO DOMLUVĚ S MĚSTEM UPRAVÍ HŘIŠTĚ A VYBUDUJÍ 
VENKOVNÍ POSILOVNU

Spolek Lhotice se na město obrátil s žádostí o úpravu tamního hřiště 
a návrhem, že v sousedství hřiště svépomocí vybuduje posilovnu pod ši-
rým nebem. Vzhledem k tomu, že rada podobný přístup, kdy se obyvatelé 
místních částí sami stávají součástí realizace požadovaných investic či 
úprav veřejného prostoru, velmi vítá, radní s návrhem souhlasili.

NA KRUHOVÉM OBJEZDU U LIDLU VZNIKNE KVĚTNÁ LOUKA
Odstartovalo výběrové řízení na revitalizaci výsadby na kruhovém 

objezdu v ulici Víta Nejedlého u Lidlu. Radní se nakonec přiklonili k návr-
hu architektů a rozhodli se vydat cestou jednodušší údržby. Výsadba na 
kruhovém objezdu tak bude mít charakter květné louky.

MĚSTO BUDE PEČOVAT O HROB FRANTIŠKA LANCE, DOSTALO 
JEJ DAREM

František Lanc byl členem řady mnichovohradišťských spolků, přede-
vším pak Junáka a Klubu československých turistů. Významná byla jeho 
práce s mládeží nebo archeologický průzkum, který s klubem turistů orga-
nizoval na Drábských světničkách. V rámci průzkumu došlo k objevu skal-
ní kaple a řady artefaktů. Urnový hrob Františka Lance se rozhodli městu 
věnovat jeho potomci a radní souhlasili. Město tak péči o hrob převezme.

ZUŠ BUDE ŽÁDAT O DOTACI NA VYBAVENÍ Z MINISTERSTVA 
ŠKOLSTVÍ

Základní umělecká škola by ráda realizovala nákup nového vybave-
ní a využila přitom Šablony pro MŠ a ZŠ, které v rámci aktuální výzvy 
představilo ministerstvo školství. Rada s návrhem i realizací projektu sou-
hlasila. Nákup vybavení v maximální výši bezmála 750 tisíc korun by měl 
proběhnout v letech 2025-2027.

REVITALIZACI PARKU POD ZÁMECKOU ZDÍ PRODRAŽILA SKRYTÁ 
SKLÁDKA

Loňské a letošní úpravy prostranství kolem kašny pod zámeckou zdí 
vdechly tomuto zákoutí nový život. Arnoldovu ulici s pěšinou vedoucí po-
dél zámecké zdi propojilo schodiště, byla dotvořena síť cestiček, doplněn 
mobiliář a upravena a dosázena zeleň. Právě během zásahů na zdejších 
dřevinách došlo k objevení smetiště starého celá desetiletí. Jeho likvidace 
a další práce, jako třeba odstraňování pařezů akátů, zvýšily náklady in-
vestiční akce o více než 200 tisíc Kč. Zhotovitel, Zahradnický Servis s.r.o., 
realizoval 2. etapu revitalizace za celkových 1,03 milionu Kč.

PO ZPRACOVÁNÍ STUDIE EXPOZICE MUZEA SE ZAČNE PROJEK-
TOVAT PŘESTAVBA DOMU U HROZNU

V letošním roce byla finalizována studie stavebních úprav domu  
U Hroznu, na ni nyní naváže studie interiérů, jejíž součástí je rovněž stu-
die expozice. Zpracovatel studie, opavská společnost Art Consultancy, 
právě vzešel z výběrového řízení. Až bude dokončen a finalizován i tento 
dokument, stanou se oba podkladem pro projektanta, který na jejich zá-
kladě zpracuje projektovou dokumentaci adaptace historického objektu 
pro účely nového městského muzea. Začátek projekčních prací se očeká-
vá v roce 2025, zahájení přestavby domu U Hroznu v roce 2027.

ZA ZDRAVĚJŠÍ KRAJINU! TŮŇ U SYCHROVA SE DOČKÁ OBNOVY
Ve spolupráci města a ČSOP Klenice proběhne obnovení tůně v lo-

kalitě Černava u Sychrova nad Jizerou. Na společný záměr obnovit vodní 
prvek, jehož smyslem je přispět k biodiverzitě v místě, přispěl Nadační 
fond ŠKODA AUTO částkou 132 tisíc Kč. Obnovu inicioval Jan Štěpán  
a komise pro životní prostředí, provede ji Ing. Zbyněk Hýzler.

První část ulice Víta Nejedlého oblékla nový 
kabát, práce budou pokračovat na jaře
...dokončení z titulní strany

Nejsložitější situace bude v úse-
ku mezi ulicemi Jaselská a Svatoplu-
ka Čecha. Vzhledem k tvaru vozovky 
a její skladbě bude zhotovitel muset 
odkopat kompletní těleso komunika-
ce včetně dlažebních kostek z 19. 
století a založit silnici od základů. To 
je nutným předpokladem toho, aby 
se ulice v tomto místě zbavila svého 
vypouklého tvaru.

Už nyní je jisté, že revitalizace 
si vyžádá v letošním roce dočasně  
i úplnou uzavírku některých úseků 
ulice. Tato dopravní omezení se 
bude město snažit naplánovat ze-

jména na období letních prázdnin. 
Platí však, že investiční akci realizu-
je město společně s krajskou sprá-
vou silnic a každý účastník je zodpo-
vědný za svou část – město za uliční 
prostory, kraj pak za vozovku. 

Revitalizace přinese sjedno-
cení celkového vzhledu uličního 
prostoru v podobném duchu, jako 
tomu je na sídlišti Jaselská nebo na 
Habeši. Dojde k zúžení vozovky na 
standardní šíři dvou jízdních pruhů, 
tedy dvakrát tři metry, vytvoření jas-
ně vymezených parkovacích míst, 
kultivaci zeleně (v již hotovém úseku 
budou stromy a dřeviny vysázeny 
nejpozději v předjaří), nové chodníky 

budou spádované tak, aby odváděly 
dešťovou vodu do zeleně. 

Největší investiční akce le-
tošního roku bude pokračovat po 
celý letošek. Cílem města je, aby 
se zbývající práce podařilo v tomto 

kalendářním roce stihnout dokončit. 
Tomuto požadavku bude stavba při-
způsobená, za dopravní komplikace 
se tak město předem omlouvá.

Projektu byla poskytnuta fi-
nanční podpora ze strany Evropské 
unie prostřednictvím Integrovaného 
regionálního operačního programu, 
jenž je řízený Ministerstvem pro 
místní rozvoj ČR. Realizován je 
ve spolupráci s Krajskou správou  
a údržbou silnic Středočeského 
kraje, která financuje rekonstrukci 
vozovky. Projektovou přípravu a re-
alizaci dále podpořil Nadační fond 
ŠKODA AUTO.

Martin Weiss

Hasiči převzali ocenění od hejtmanky
V pondělí 25. listopadu byli na 
státním hradě Křivoklát slavnostně 
oceněni hejtmankou Středočeského 
kraje Petrou Peckovou středočeští 
hasiči, kteří se podíleli na záchran-
ných a likvidačních pracích spoje-
ných se zářijovou povodní v Morav-
skoslezském a Olomouckém kraji. 

Mezi oceněnými byli i čtyři čle-
nové dobrovolné hasičské jednotky 
Mnichova Hradiště. Ti byli součástí 
třetího odřadu Středočeského kra-
je, který pomáhal na přelomu září  
a října v Olomouckém kraji, konkrét-
ně v obcích Široký Brod, Studený 
Zejf a Mikulovice. Na místě hasiči 
zasahovali pět dní a jejich činnost 
byla velmi různorodá, šlo o kácení 
poškozených stromů, čištění studní, 
odstraňování naplavených věcí, čer-
pání laguny, vyklízení věcí z domů, 
ale třeba i o záchranu ryb uvízlých 
v laguně.

Před samotným odjezdem bylo 
nutné připravit techniku a nakoupit 
některé věcné prostředky přesně 
tak, jak bylo požadováno ze strany 
hasičského záchranného sboru, aby 
byli hasiči kompletně samostatní. 
Dokonce s sebou vezli i vlastní stra-
vu na dva dny. Město dovybavení 
podpořilo a schválilo, za což mu 
hasiči vyjádřili dík. Na přípravu měli 
hasiči dva dny, což nebylo mnoho.

„Díky zapojení většiny členů 
naší jednotky nejen při přípravách, 

ale také při pracích po návratu, kdy 
bylo nutné vše kompletně vyčistit  
a vrátit do původního stavu, se vše 
podařilo zvládnout. Ocenění a podě-
kování tak patří všem členům,“ uvedl 

velitel jednotky Dan Vrkoslav.
Úspěšné nasazení hasičů  

z Mnichova Hradiště ocenila nejen 
středočeská hejtmanka, ale také 
ředitel HZS Olomouckého kraje Ka-

rel Kolářík. „Profesionální přístup, 
vysoké pracovní nasazení a oběta-
vost vašich hasičů přispěly k účin-
né pomoci v zasažených městech 
a obcích na Jesenicku. Ze strany 
obyvatelstva byla tato pomoc vnímá-
na velmi pozitivně a byla vynikající 
prezentací celé hasičské komunity v 
těchto těžce zkoušených lokalitách,“ 
vzkázal vedle slov díků Kolářík.

Město Mnichovo Hradiště se  
k poděkování za obětavost samo-
zřejmě připojuje!

Martin Weiss

Síť dobíjecích 
stanic se rozšiřuje
Zatímco ještě několik let nazpět bylo 
setkání s elektromobilem v ulicích 
Hradiště spíše vzácností, dnes už 
je to zcela běžná věc. Nejčastěji mů-
žeme pochopitelně narazit na vozy 
značky ŠKODA, ale také na tesly 
nebo kiy.

V roce 2024 vznikl velký dobí-
jecí hub o osmi nabíjecích místech 
v areálu čerpací stanice KM Prona 
u dálnice. Stalo se tak v rámci spo-
lupráce ČEZu a řetězce čerpacích 
stanic, který elektromobilitě věří. 
„Čerpací stanici v Mnichově Hradi-
šti považujeme za vzorovou. Díky 
nasazení tzv. dělené technologie tu 
lze z jednoho konektoru jednorázo-
vě nabíjet dvojnásobným výkonem, 
tj. až 360 kW,“ říká Tomáš Dzurilla, 
ředitel útvaru elektromobilita ČEZ,  
a doplňuje, že elektřina v síti ČEZu 
je skutečně bezemisní a má certifi-
kaci původu z obnovitelných zdrojů.

Další dvě dobíjecí místa vznikla 
na popud ČEZu vloni za Hroznem  
a dvě na návštěvnickém parkovišti 
za zámkem. Očekává se, že rozši-
řování sítě bude pokračovat. (wes)

Díky dotacím ze středočeského Fon-
du kultury a obnovy památek si letos 
knihovna pořídila nábytek a tech-
niku, které pomáhají v rozšiřování 
nabídky služeb pro čtenáře. ZUŠka 
zase získala cenné podklady pro bu-
doucí rekonstrukci budovy a rozvoj 
areálu školy.

Do knihovny díky dotaci přibyl 
prezentační regál na audioknihy  
a zjednodušilo se tak jejich vyhle-
dávání. Dále mohou čtenáři využít 
nový širokoúhlý tablet NEK pro on-
-line katalog. Dotace umožnila i pro-
nájem vlastního serveru pro databá-
zový knihovnický systém, který velmi 
pomáhá knihovnicím při katalogizaci 
a čtenářům při vyhledávání v on-
-line katalogu. Kdo sleduje facebook 
knihovny, určitě si všiml kvalitnějších 
fotografií, které se zde pravidelně 
objevují. S tím pomohl nový mobil  
s kvalitním fotoaparátem. V nepo-
slední řadě se v knihovně objevi-
ly stand-up sedáky Wilkhahn pro 
správné držení těla a také nová 
barevná tiskárna, na které knihov-

nice tisknou materiály pro práci se 
školami.

Základní umělecká škola z dota-
ce zajistila digitální zaměření a sta-
vebně-historický průzkum pozemků 
a budovy č. p. 38 v Palackého ulici. 
Tyto podklady do budoucna umožní 
rekonstrukci budovy, která již není 
ve vyhovujícím stavu, ale také roz-
voj školního areálu. O plánech na 
rekonstrukci a přístavbu ZUŠky bu-
deme informovat v dalších letošních 
číslech Kamelotu.

Projekty „Vybavení Měst-
ské knihovny v Mnichově Hradišti 
mobiliářem, výpočetní technikou  
a knihovnickým systémem pro práci  
s veřejností“ a „Zpracování stavebně 
historického průzkumu a digitální 
zaměření domu čp. 38 v Palackého 
ulici v Mnichově Hradišti“ byly reali-
zován s finančním přispěním Středo-
českého kraje.

Ondřej Šindelář,
projektový pracovník MěÚ

Dotace z kraje pomohly 
rozvoji knihovny a ZUŠ

Rozsvěcení vánočního stromu mělo 
díky Popelce kouzelnou atmosféru
Vánoční čas nabídl jako každý rok 
celou řádku krásných momentů. 
Mezi ty nejkouzelnější patřilo zahá-
jení adventu spojené s rozsvícením 
vánočního stromu. Jeho ústřední po-
stavou se stala pohádková Popelka.

Organizátoři z městského úřadu 
a Klubu se rozhodli po letech, kdy se 
strom rozsvěcel za ústřední melodie 
z Krkonošských pohádek, pro změ-
nu. Po projevech a vystoupení Poji-
zerských trubačů na náměstí na koni 
Juráškovi přijela Popelka v oděvu 
umouněném od popela. Ve spěchu, 
protože ji čekal ples, rozlouskla prv-
ní oříšek a v tu ránu se kouzlem ob-
jevila v plesových šatech na balkoně 
radnice. Tady použila druhý oříšek, 
který spustil hudbu. Po rozlousknutí 
třetího oříšku se náměstí na okamžik 
zahalilo do tmy, potom se rozzářila 
radnice a konečně i vánoční strom.

Půvabná podívaná diváky doja-
la, mnozí využili i možnosti nechat 
se s Popelkami vyfotit. Organizátory 
přítomní za tento předvánoční dárek 
ocenili mohutným potleskem. (wes)
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Zastupitelé schválili rozpočet na rok 2025
Zastupitelé na svém jednání v pon-
dělí 16. prosince schválili rozpočet 
města na rok 2025. V rozpočtu 
máme naplánované příjmy ve výši 
310,6 milionu Kč a výdaje ve výši 
356,2 milionu Kč. Rozpočet počítá 
se schodkem ve výši 45,6 milionu 
Kč, který bude financován z přebyt-
ků hospodaření minulých let, které 
činí cca 140 milionů Kč. Na další 
roky nám tedy v rezervě zbývá 92,8 
milionu Kč, což je prozatím částka 
minimální, která se pravděpodobně 
v průběhu roku ještě změní.

Největší část příjmové části roz-
počtu tvoří daňové příjmy (237,5 mi-
lionu Kč). Mezi daňové příjmy patří 
daně přeposílané finančním úřadem 
na základě procentuálního podílu  
z celostátního hrubého výnosu daní, 
dále daně a poplatky z vybraných 
činností a služeb, což je třeba popla-
tek za likvidaci komunálního odpa-
du, ze psů, za znečišťování ovzduší, 
za užívání veřejného prostranství, 
ze vstupného atd. Druhou největší 
část příjmů tvoří transfery – dotace 

(42,1 milionu Kč). V přijatých do-
tacích jsou zahrnuty neinvestiční 
přijaté dotace ze státního rozpočtu  
v rámci souhrnného dotačního vzta-
hu a neinvestiční přijaté transfery na 
sociálně-právní ochranu dětí a míst-
ní akční plán. Zbývající část příjmů 
tvoří tzv. nedaňové příjmy (příjmy  
z činnosti města – třeba půjčovné  
v knihovně, vstupné, ale třeba  
i pokuty a další) a příjmy investiční 
(především dary na investiční akce, 
plánované prodeje pozemků atd.).

Ve výdajích plánujeme utratit 
356 milionu Kč. Z této částky činí 
necelých 249 milionu Kč výdaje 
provozní. To jsou, zjednodušeně ře-
čeno, výdaje na zabezpečení chodu 
města. Jedná se o široké spektrum 
výdajů na různé účely – školství, 
kultura, sport, odpadové hospodář-
ství, údržba majetku města včetně 
silnic, hasičských zbrojnic, čekáren, 
hřbitovů, včetně správy města. Zbý-
vajících 107 milionů Kč je plánováno 
na investice. 

Mezi největší plánované projek-

ty roku 2025 patří pokračování re-
konstrukce ulice Víta Nejedlého (25 
milionů Kč), dokončení nástavby krč-
ku ZŠ Sokolovská (14 milionu Kč), 
rekonstrukce ordinací v ulici Jana 
Švermy (6 milionů Kč) a několik 
investic do Domova Modrý Kámen 
(celkem 10 milionů Kč) a spousta 
dalších drobných akcí.

Všechny podrobnosti o očeká-
vaných příjmech i výdajích můžete 
nalézt v sekci Rozpočet města Mni-
chovo Hradiště na rok 2025, který je 
zveřejněn na stránkách města (www.
mnhradiste.cz/radnice/rozpocet).  

Václav Veselý,
finanční odbor MěÚ

Mnichovo Hradiště zůstává 
bezpečným městem
Cítíte se v Mnichově Hradi-
šti bezpečně? Ať tak, nebo 
tak, je známou skutečností, 
že pocit bezpečí a skuteč-
ná bezpečnost mohou být 
dvě různé věci. Zatímco  
v některých jiných městech 
se bezpečnostní situace  
v poslední době prokaza-
telně zhoršuje, což veřejnost pocho-
pitelně vnímá velmi negativně, Mni-
chovo Hradiště zůstává dlouhodobě 
na dobré úrovni. Shodují se na tom 
jak policisté z obvodního oddělení 
Policie ČR, tak strážníci Městské 
policie Mnichovo Hradiště.

Policie ČR evidovala od ledna 
2024 do poloviny prosince v Mni-
chově Hradišti a přilehlých místních 
částech 68 trestných činů. Oproti 
roku 2023, kdy bylo evidováno 80 
trestných činů, tak došlo k poklesu.  
Objasněnost těchto trestných činů 
byla 56 procent. Značnou část trest-
né činnosti představovalo jednání 
pachatelů prostřednictvím internetu. 
Policie ČR evidovala v roce 2024 
celkem 37 případů kyberkriminality. 
Veřejností velmi vnímaných vloupá-
ní se v roce 2024 odehrálo deset 
případů. K vloupání nejčastěji do-
cházelo ve společných kolárnách 
bytových domů, rekreačních chatách  
a v některých případech i v rodin-
ných domech. 

Policie v tomto ohledu dopo-
ručuje obezřetnost při zadávání 
svých platebních údajů při nákupu 
zboží přes internet, ověřování in-
ternetových prodejců a samozřemě 
také zásadu nesdělovat neznámým 
osobám své přihlašovací údaje do 
internetového bankovnictví. Pode-
zřelé informace, například o napa-
dení svého účtu, si lze vždy nejprve 
ověřit u své banky. Co se týče pre-
vence vloupání, je vhodné dbát na 
důsledné zavírání vstupních dveří 
do bytových domů ze strany nájem-
níků a investovat do zabezpečení 

– bezpečnostních zámků, 
osvětlení a kamerových 
zařízení.

Městská policie řešila 
od ledna do konce listopa-
du 1939 událostí, přičemž 
ve 446 případech vyřeši-
la přestupek domluvou,  
v 217 případech uložením 

blokové pokuty a ve 122 případech 
předala událost příslušnému odboru 
městského úřadu. Jednotka opero-
vala od 1. října po letech v plném 
stavu deseti strážníků.

Až na excesy tedy nadále platí, 
že Mnichovo Hradiště je bezpečným 
místem pro život. Přesto není na 
místě ustrnout. Po loňské moder-
nizaci softwaru městské policie se 
letos dočká dalšího rozšíření měst-
ský kamerový systém. Zastupitelé 
peníze na nové kamery již schválili 
a umístění tří nových „očí“ probrala 
bezpečnostní komise nebo členové 
platformy Bezpečné město. Nové 
kamerové body by měly shlížet na 
kruhový objezd u čerpací stanice 
KM Prona a vjezd do města, na par-
koviště za Hroznem na křižovatce 
ulic Poříčská a Máchova a jeden bod 
by měl být mobilní. Nové kamery bu-
dou disponovat vysokým rozlišením, 
záběrem 360 stupňů a také umělou 
inteligencí, což by mělo přispět k vět-
ší efektivitě kamerového systému.

Vzhledem k vysokému přínosu 
městského kamerového systému, 
který využívá i státní policie, by mělo 
v letošním roce dojít rovněž k vytvo-
ření pozice operačního důstojníka  
v rámci městské policie. Dále se le-
tos hodlá městská policie zaměřovat 
na vytipovávání rizikových lokalit,  
k jejichž úpravě bude následně do-
cházet. Příkladem může být již rea-
lizovaná úprava zeleně v parčíku ve 
Šlikově ulici nebo prořezání zeleně 
kolem obřadní síně.

Martin Weiss

 705 127 220   776 844 277                    

savka2022@seznam.cz 

Stavební a
výkopové práce         

Bazény, ploty, základy,
rekonstrukce, pergoly...

INZERCE

Zasedání zastupitelstva 
a rady města v roce 2025
Rada města schválila navržené ter-
míny zasedání zastupitelstva města. 
Veřejná jednání nejvyššího samo-
správného orgánu města budou pro-
bíhat vždy od 17 hodin na sále Klu-
bu Mnichovo Hradiště (Masarykovo 
náměstí 299) v pondělí 17. února, 7. 
dubna, 16. června, 8. září, 3. listopa-

du a 15. prosince 2025.
Rada města má zatím naplá-

nované termíny na první pololetí 
příštího roku – zasedat bude 13. a 
27. ledna, 10. a 24. února, 17. a 31. 
března, 14. a 28. dubna, 12. a 26. 
května a 9. a 23. června 2025. (wes)

Parčík ve Šlikově ulici prošel výrazným prosvětlením.

Průčelí kaple sv. Anny
je v havarijním stavu
Na fasádu kaple sv. Anny byla  
v prosinci instalována bezpečností 
síť. Opatření realizoval Národní pa-
mátkový ústav, který spravuje areál 
mnichovohradišťského zámku, a to 
na základě zjištění z loňského léta. 
Za pomoci dronu bylo zjištěno, že 
štuková a kamenická výzdoba prů-

čelí kaple se nachází v havarijním 
stavu a hrozí pád materiálu do pro-
storu před kaplí. Síť umožní bezpeč-
ný pohyb osob a zvířat, bude však 
jen dočasným opatřením. V letošním 
roce budou provedeny průzkumy  
a navržena řešení situace. (wes)
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AUTOBUSEM
DO BAZÉNU

LEDEN AŽ BŘEZEN

Od Nového roku budu víc cvičit! 
Zájemci, kteří si na sklonku roku 
2023 dali podobné předsevzetí, 
mohli využít nabídky města, kte-
ré ve spolupráci s MAS Český 
ráj od ledna 2024 nabídlo bez-
platné svozy do krytých bazénů 
v Mladé Boleslavi. Tentokrát měli 
plavci na výběr mezi rekonstru-
ovaným bazénem v sokolovně  
a aquaparkem na Štěpánce. 
Během dvanácti výletů rozlože-
ných mezi 8. lednem a 29. břez-
nem využily možnost vyrazit za 
sportem a relaxací desítky lidí, 
především seniorů. V budoucnu 
hodlá město akci Autobusem do 
bazénu znovu zopakovat. 

SKATEPARK ANO, ALE NA VHODNĚJŠÍM MÍSTĚ?
Nejen na stránkách Kamelotu 
se mohli zájemci začátkem roku 
seznámit s argumenty a názory 
zastánců i odpůrců vybudování 
nového betonového skateparku na 
místě toho stávajícího, tedy v are-
álu bývalého letního kina.

Zastánci záměru upozorňo-
vali na skutečnost, že nový skate-
park by byl výrazně bezpečnější  
a zdrojem menšího hluku než ten 
dosluhující, že jeho modernizace 
by přilákala více sportovců, a tím 
přispěla k tomu, aby se zde nezdr-
žovali lidé, kteří se snaží „scho-
vávat za větrem“, a že dosavadní 

ÚNOR AŽ DUBEN

provoz areálu byl bezproblémový. 
Rovněž argumentovali tím, že pro-
jekt je již hotový a pouze se čeká na 
jeho zařazení do investičních akcí 
města.

Odpůrci záměru poukazovali na 
hlučnost skateparku, na skutečnost, 
že podobné areály jsou obvykle 
umístěné na okrajích měst mimo 
obydlené lokality, kde nikoho neruší, 
a na možnost, že by areál bývalého 
letního kina mohl být využit k vybu-
dování multifunkčního sportoviště 
určenému širší základně uživatelů. 
Rovněž upozornili, že vhodnou lo-
kalitou pro nový skatepark by mohla 

Rok 2024: jaký byl a co přinesl?
ZÁKLADNÍ UMĚLECKÁ ŠKOLA 

POD KŘÍDLY MĚSTA

LEDEN

Po Benátkách nad Jizerou a Mla-
dé Boleslavi se Mnichovo Hradiště 
stalo dalším městem na Mladobo-
leslavsku, které využilo nabídku 
Středočeského kraje a stalo se 
zřizovatelem základní umělecké 
školy. V Hradišti došlo ke vzniku 
nové příspěvkové organizace po 
sérii administrativních kroků, s de-
finitivní platností začala škola psát 
novou kapitolu 1. ledna 2024.

Kraj školu nabídl samosprá-
vě proto, aby nebyl zbytečným 
prostředníkem stojícím v cestě 
pružnější spolupráci a komunikaci  
a také proto, aby vzdělávací insti-
tuce mohla s městem dynamicky 
řešit praktické otázky – zejména 

rekonstrukci historické budovy  
a potřebu rozšíření prostor. Dům, 
v němž ZUŠ sídlí, totiž patří měs-
tu. 

Nyní se připravuje projekt 
rekonstrukce budovy. Ta by měla 
snížit její energetickou náročnost, 
její součástí by měla být instalace 
výtahu a uvažuje se rovněž o de-
molici dosloužilého tesko objektu 
ve dvoře školy a vybudování nové-
ho pavilonu na jeho místě.

V souvislosti se změnou zři-
zovatele došlo rovněž k výměně 
na postu ředitele ZUŠ. Dosavadní 
dlouholetou ředitelku Evu Ševců 
vystřídal vedoucí hudebního obo-
ru Jan Čížek. 

BANKA ZRUŠILA 
POBOČKU

BŘEZEN

Po analýze chování klientů se 
Komerční banka rozhodla k 27. 
březnu zrušit svou mnichovohra-
dišťskou pobočku. Hlavním důvo-
dem byl přesun klientů do on-line 
prostředí. V objektu zůstal pouze 
bankomat umožňující vklady  
a výběry hotovosti v nepřeruše-
ném režimu. Pro uprázdněnou 
nemovitost nyní soukromý vlast-
ník hledá využití mezi místními  
poskytovateli sociálních služeb.

být zamýšlená volnočasová zóna 
u Jizery. Odpůrci po petiční akci 
uspořádali v období od února do 
dubna rovněž anketu týkající se 
skateparku a nabídky mnichovo-
hradišťských sportovišť.

Vedení města výhrady vůči 
připravovanému projektu zvážilo, 
ale nadále počítá s realizací nové-
ho skateparku na místě stávající-
ho. Tím spíše vzhledem k výši ná-
kladů na získání pozemků u Jizery 
od Úřadu pro zastupování státu ve 
věcech majetkových. Rozpočet na 
letošní rok počítá s náklady na re-
alizaci výběrového řízení.

50 TISÍC V TŘÍKRÁLOVÉ SBÍRCE

Tříkrálová sbírka probíhající ve městě od 1. do 14. ledna vynesla 50.419 
Kč. Koledníci se tentokrát rekrutovali z žáků 2. základní školy, ale potkat 
jste se mohli také s tradiční skupinkou ve složení Anna Adamová, Erika 
Kňourková a Jana Němcová. Výtěžek sbírky pomohl financovat rehabili-
tační pobyty Davida Koška z Hradiště.

LEDEN

FUTSALISTA 
ROKU DO 21 LET

LEDEN

Vyhrát ligový titul, pohár Svazu 
futsalu ČR, nasbírat první starty 
v reprezentaci a navíc v dresu se 
lvíčkem na prsou vstřelit premié-
rovou branku... To vše se podaři-
lo během jednoho kalendářního 
roku Adamu Knoblochovi, od-
chovanci MSK. Hráč plzeňské-
ho Interobalu byl v lednu 2024 
právem vyhlášen nejlepším fut-
salistou roku 2023 v kategorii do 
jednadvaceti let.

CENA MĚSTA PRO EVU ŠEVCŮ

Novou laureátkou Ceny města Mnichovo Hradiště za celoživotní přínos se 
stala dlouholetá ředitelka ZUŠ Eva Ševců, která v čele školy stála od roku 
2003. Ocenění si převzala v sobotu 10. února na XV. reprezentačním 
plese města.

ÚNOR

POTLESK 
PRO BOHDALKU

BŘEZEN

Potleskem vstoje končilo ve stře-
du 20. března setkání mnichovo-
hradišťských diváků s hvězdou 
českého filmu a divadla Jiřinou 
Bohdalovou. Ta vzpomínala na 
herecké kolegy, režiséry, na na-
táčení filmů i nejvýraznější role 
a také odpovídala na divácké 
dotazy.

ORIENTAČNÍ ZÁVOD SE TĚŠIL 
HVĚZDNÉ ÚČASTI

BŘEZEN

Celkem 467 závodníků stanulo na startech dvou velkých závodů v orien-
tačním běhu, které v neděli 17. března hostilo Mnichovo Hradiště. Mezi 
běžci z celé ČR nechyběli ani nejlepší orientační běžci jako Denisa Ko-
sová a Vojtěch Král.

ROK V PRVNÍ 
LIZE

BŘEZEN

Stolní tenisté Sokola nastupova-
li od září 2023 do března 2024  
v první lize, druhé nejvyšší sou-
těži, v níž čeští stolní tenisté měří 
síly. Během 22 kol sice mnicho-
vohradišťské Áčko neuhrálo jedi-
ný bod, ale jeho hráči se mohli 
těšit ze špičkového ping-pongu 
či setkání s nejlepšími soupeři, 
které pro ně bylo velkou školou. 
Aktuálně hrají nejlepší stolní te-
nisté z Mnichova Hradiště opět 2. 
ligu sk. A.

NA HABEŠI HOTOVO
DUBEN

Nové chodníky, povrch vozovek, parkovací místa z propustné dlažby, 
nová zeleň, úpravy mobiliáře nebo zpomalovací opatření na křižovatkách. 
Druhá etapa úprav lokality Na Habeši byla v dubnu dokončena. V ulicích 
Přemyslova a Mánesova proběhnou podobné úpravy po rozřešení otázky, 
jak v níže položených částech města řešit odvádění srážkových vod.

HONZA NA NOVÉ 
ADRESE

DUBEN

Zavedená mnichovohradišťská 
rodinná firma Nábytek HONZA 
se po 31 letech v původním pů-
sobišti přestěhovala do ulice Víta 
Nejedlého. Slavnostní otevření 
nové prodejny nábytku, k němuž 
došlo 2. dubna, bylo spojené  
s vernisáží výstavy. Vzhledem  
k tomu, že Nohýnkovi mají k vý-
tvarnému umění blízko, rozhodli 
se totiž v provozovně představit 
během každého roku výstavy 
rovnou dvě. Jako první svá díla 
vystavili sami Nohýnkovi, další 
výstava uvedená na podzim pa-
třila Martině Bachové.

U RADNICE SE STŘETLI USTUPUJÍCÍ 
OKUPANTI S PARTYZÁNY

KVĚTEN

Atmosféru konce 2. světové války 
přiblížili ve středu 1. května na Ma-
sarykově náměstí kluby vojenské 
historie Schwarzwald a VVP Milo-
vice. Diváci sledovali napětí mezi 
civilisty v květnu 1945, šíření zpráv 
o ústupu německého vojska, ná-
sledné povstání, útěk kolaborantů 
i příchod rudoarmějců do města. 
Součástí bojové ukázky bylo velké 
množství historické vojenské tech-
niky. O týden později připomněl 
79. výročí konce největšího váleč-
ného konfliktu historie rovněž tra-
diční pietní akt v parku u nádraží.

BRÁNA DO ČESKÉHO RÁJE OTEVŘENÁ!
O obnovení pěšího spojení s Hor-
kou se mluvilo v Hradišti roky. Pro-
jekt zaujal představitele Nadační-
ho fondu ŠKODA AUTO natolik, že 
NFŠA z větší části financoval pro-
věřovací studii, která potvrdila, že 
lávka přes dálnici nemusí být jen 
snem, ale může se stát realitou. 
Lávku následně vyprojektoval AP 
Ateliér architekta Josefa Pleskota 
a v roce 2023 ji postavila stavební 
společnost BREX. Protože dokon-
čení lávky probíhalo v závěru roku 
2023, slavnostní otevření bylo na-
plánováno na jaro 2024.

Součástí otevření, které se 
uskutečnilo 13. května za účas-

KVĚTEN

ti mnoha Hradišťáků, bylo rovněž 
představení mnichovohradišťského 
poesiomatu – jukeboxu na poesii, 
ale nejen na ni. Poesiomat na Horce 

nabízí nahrávky v podání Zvonků, 
Diskantu, houslisty Jana Adama, 
verše Josefa Brože, vyprávění  
o historii města a mnoho dalšího.
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HRADIŠTĚ HOSTILO FOLKLORNÍ FESTIVAL

Téměř tři tisíce návštěvníků, více než sto účinkujících, lidová řemesla, ale především hudba a tanec. V sobotu 
18. května se stalo Masarykovo náměstí dějištěm 11. ročníku Pojizerského folklorního festivalu. Vedle folklorních 
souborů v rámci programu vystoupily rovněž kapely Jablkoň a Buty.

KVĚTEN

DRUHÝ ROČNÍK MELOUNU 
OVLÁDL DOMOV MODRÝ KÁMEN

ČERVEN

Druhému ročníku participativního 
rozpočtu města patřilo celé první 
pololetí roku 2024. Od ledna pro-
bíhaly konzultace navrhovatelů  
s organizátory, v závěru ledna byl 
ukončen příjem návrhů a v dalších 
měsících běželo připomínkování 
ze stran úřadu. V květnu se s 12 
finalizovanými návrhy seznámila 
veřejnost a bylo zahájeno hlaso-
vání. Vítězem se nakonec s výraz-
ným náskokem stal návrh Věry Bě-
líkové Rozkvetlý a bezpečný park. 

V Domově Modrý kámen, je-
hož park byl předmětem návrhu, 
zafungoval projekt participativní-
ho rozpočtu dokonale. Spojili se 
klienti, jejich rodinní příslušníci  
a přátelé i personál. Společné úsilí 
přineslo své ovoce a Domov Mod-

rý kámen se může v letošním roce 
těšit na rekonstrukci parku.

Na druhém místě skončil 
projekt Osvětleme pěšinu nádra-
ží – kaštanka Maxima Maděry, 
na třetím pak návrh Karla Hubače 
Záchrana studny s ruční pumpou. 
Oba tyto návrhy město aktuálně 
rozpracovává.

PROMĚNA 
BENEŠOVKY?

ČERVEN

V červnu prezentovali zástupci 
společnosti Rezidence Bene-
šovka s.r.o., která se stala no-
vým majitelem bývalé továrny na 
výrobu obuvi a pozdější barvírny 
a chemické čistírny v podzám-
čí, radě města své záměry se 
zchátralým areálem. Společnost 
by tu ráda vybudovala byty i ne-
bytové prostory. Zároveň projevi-
la zájem o celkových asi 200 m2 
pozemků, které v areálu město 
vlastnilo. Radní i zastupitelé  
s prodejem souhlasili, a tak svítá 
naděje na smysluplné využití do-
sud nevzhledného brownfieldu 
mezi náměstím a zámkem.  

BUDOVA KLUBU V NOVÉM KABÁTĚ
ČERVEN

Když v červnu z budovy Klubu 
dělníci odstranili lešení, zaskvěl se 
zrekonstruovaný kulturní stánek v 
celé kráse. S obnovenými trojúhel-
níkovými průčelími na úrovni pod-
kroví i s novou fasádou vycházející 
z archivních fotografií. Někdejší 
sídlo okresního soudu se dočkalo 
generální rekonstrukce za 42 mi-
lionů korun po letech debat, kdy 
se hledala odpověď na kardinální 
otázku: co bude v Klubu sídlit a 
jakému účelu bude budova sloužit. 

Přestože rekonstrukce byla 
zásadní, provedena byla s velkou 
citlivostí. V objektu nyní sídlí Klub 
Mn. Hradiště s.r.o., finanční odbor 
městského úřadu, srdcem Klubu 

pak je moderně vybavený spole-
čenský sál. Klub se rovněž dočkal 
bezbariérového vstupu, který za-
jišťuje pobytové schodiště.

Kulturní organizace města 
začala objekt využívat na sklon-
ku roku. V prosinci se tu odehrála 
prodejní výstava v rámci Vánoční-
ho jarmarku a setkání se seniory.

V SOKOLOVSKÉ 
SE STAVÍ

ČERVEN

Žákům ZŠ Sokolovská začaly 
letní prázdniny o pár dní dříve. 
Stalo se tak kvůli realizaci nad-
stavby nad vstupním traktem,  
v níž vznikne trojice nových uče-
ben a jeden kabinet. Zhotovitel, 
firma Stavby MH, během léta od-
dělila staveniště od zbytku školy, 
aby byl negativní dopad stavby 
na provoz školy minimální. I nyní 
stavba s drobným zpožděním 
pokračuje, v nových třídách by 
se mělo začít učit po začátku 
druhého pololetí tohoto školního 
roku. V souvislosti se stavbou 
vyrostla v areálu školy rovněž 
jedna nová třída kontejnerová.

SOCHA SVĚTCE PRO VESELOU
ČERVEN

V roce 2013 si Veseláci vyžádali 
návrat originálu sochy Jana Nepo-
muckého na jeho původní místo při 
silnici na Bakov. Od města získali 
příslib, že nechá zhotovit kopii, kte-
rá originál nahradí, aby mohl být 
opět uložen v bezpečí zámeckého 
lapidária. Právě k tomu v loňském 
roce došlo.

Novou sochu světce vytvořil 
akademický sochař Martin Kulhá-
nek. Rada města si u něj objedna-
la dílo z bloku pískovce, které bude 
trvalejší než levnější cementový 
výdusek. Protože originál sochy 
je torzem postrádajícím hlavu (tou 
současnou s ne zcela vyhovujícími 
proporcemi byla socha doplněna 

později), vytvořil sochař novou 
hlavovou část. Nová socha svět-
ce zaujala své místo na sklonku 
června.

DEN STŘEDOČESKÉHO FOTBALU

Areál MSK hostil v sobotu 27. července svátek středočeského fotbalu, 
historicky druhý Den SKFS, v rámci nějž byla předána ocenění za uply-
nulou sezónu, slavnostně otevřena zrekonstruovaná tribuna a sehrána 
zajímavá fotbalová utkání. Vrcholem Dne SKFS byl Superpohár, o nějž 
svedly boj týmy TJ Ligmet Milín (vítěz krajského přeboru) a SK Rapid 
Psáry (vítěz Poháru SKFS). Z putovní trofeje se po dramatickém zápase 
radoval Milín. Mnichovo Hradiště dostalo možnost ukázat svůj moderni-
zovaný fotbalový areál, své nadšení pro nejoblíbenější sport na světě  
a návštěvníci města si mohli užít vedle fotbalového programu rovněž 
Anenskou pouť, která se o témže víkendu odehrávala v ulici V Lípách. 

ČERVENEC

REKONSTRUKCE 
VÍTA NEJEDLÉHO

SRPEN

V pondělí 12. srpna začala re-
konstrukce ulice Víta Nejedlé-
ho, která jednu z páteřních ulic 
promění v upravený městský 
bulvár. V roce 2024 proběhla 
první etapa po křižovatku s ulicí 
Čsl. armády, letos by měl být re-
konstruován i zbývající úsek po 
roubenku u náměstí. 

FESTIVAL
ZA BARÁKEM

SRPEN

Honza Füši z Dobré Vody s po-
mocí přátel a sponzorů uspořá-
dal 24. srpna na svém pozemku 
hudební festival Za barákem.  
Kapely a muzikanty z celé ČR 
si přišlo poslechnout 160 lidí. 
Úspěch prvního ročníku rozhodl, 
že se festival uskuteční i letos.

FESTIVAL MAJÁK ANEB ZÁMECKÁ 
ZAHRADA ZÁZRAKŮ

Největší akcí roku 2024 byl jednoznačně Festival Maják, který Hradiště 
uspořádalo ve spolupráci s Nadačním fondem ŠKODA AUTO v zahradě 
zámku. Festival světel, který areál proměnil v magické místo plné zářících 
výjevů, si nenechalo 11. října ujít na 7500 návštěvníků. Zahradou pluly 
obří zářící loutky, na průčelí zámku se promítal videomapping doprová-
zený komentářem a živou performancí akrobatů, nechyběla ohňová show  
a nápadité světelné instalace. 

ZÁŘÍ

LOCHMAN 
SENÁTOREM

ZÁŘÍ

Vedle voleb do krajského zastu-
pitelstva volilo Mladoboleslavsko 
a Turnovsko v září také svého 
senátora. Z prvního kola po-
stoupil jako favorit místostarosta 
Hradiště a poslanec Parlamentu 
ČR Ondřej Lochman (STAN), 
který ve druhém kole konaném 
27. a 28. září přesvědčivě porazil 
lékaře Igora Karena z Benátek 
(ANO) poměrem hlasů 60,84 % 
ku 39,15 %. Zvolením do Senátu 
Lochmanovi poslanecký mandát 
automatiky zanikl.

VÝSLEDEK 40 
LET PRÁCE

ŘÍJEN

Vratislav Šverma z Veselé platí 
za znalce LIAZu. Někdejší za-
městnanec podniku vyrábějícího 
nákladní vozy shromažďoval po 
čtyři desetiletí dostupné materiá-
ly, fotografie, dokumenty i vzpo-
mínky bývalých kolegů, kterým 
dal knižní podobu. Kniha LIAZ 
Mnichovo Hradiště: Od vzniku 
do zániku výroby byla pokřtěna 
v úterý 15. října před zaplněným 
sálem městského kina. Ved-
le autora ji pokřtil Josef Černý  
a starosta Jiří Plíhal.

SPOKOJENÝ 
DOMOV SLAVIL

ZÁŘÍ

Spokojený domov je synonymem 
terénních sociálních služeb.  
O své klienty z Madoboleslav-
ska, Turnovska, Jičínska a Že-
leznobrodska pečuje v pohodlí 
jejich domovů už 20 let. Na den 
přesně, 20. září 2024, se v za-
hradě Domu Ludmila ve Veselé 
uskutečnila narozeninová osla-
va, které se zúčastnili zaměst-
nanci Spokojeného domova, 
zástupci spolupracujících orga-
nizací i další hosté včetně patro-
na, herce Václava Knopa. 

OTEVŘENÍ MOSTU PŘINESLO 
KONEC DVOULETÉHO OBJÍŽDĚNÍ

LISTOPAD

Pátek 15. listopadu vyhlíželi nejen 
mnozí Hradišťáci, ale rovněž větši-
na obyvatel Kláštera Hradiště nad 
Jizerou. Právě tento den byl po 
dvouleté stavbě zprovozněn nový 
most překonávající Jizeru a na-
vazující na obchvat města. Jeho 
otevření přineslo konec nepříjem-
né objízdné trasy, jež znamenala 
každodenní dopravní komplikace 
v centru Hradiště.

Most měřící 309 metrů, což z 

něj činí druhý nejdelší most v kraji, 
vybudovala stavební firma OHLA 
ŽS, investorem byl Středočeský 
kraj prostřednictvím krajské sprá-
vy silnic. Celkové náklady stavby 
včetně celoplošné opravy silnice 
III. třídy mezi Klášterem a Hradiš-
těm, jež sloužila po dva roky jako 
jediná spojnice, vyšly na 12 milio-
nů korun. Nový most se na rozdíl 
od svého předchůdce obejde bez 
opěrného pilíře v říčním korytě.

ADVENT
S POPELKOU

PROSINEC

Pohádkové zahájení adventu 
spojené s rozsvícením vánoč-
ního stromu vykouzlilo v první 
prosincový podvečer úsměv na 
tváři mnohým. Jeho ústřední 
postavou se totiž stala Popelka, 
taková, jakou ji známe z filmu Tři 
oříšky pro Popelku. Ta se na ná-
městí zjevila v rychlém střihu na 
koni, v prostých šatech služebné 
i v plesové róbě. Kouzelné pro-
vedení diváky nadchlo. 

ODBORNÉ 
UČEBNY

ŘÍJEN

Zatímco na ZŠ Sokolovská se 
budovaly nové třídy, na ZŠ Stu-
dentská došlo k rekonstrukci tříd 
stávajících. Konkrétně šlo o čtve-
řici odborných učeben, jež byly 
od základů proměněny. Vznikl 
tu rovněž bezbariérový vstup do 
školy ze strany od hřiště, lidem 
se sníženou pohyblivostí zajiš-
ťuje pohyb po škole schodišťová 
plošina. Projekt za 15,3 milionu 
byl dokončen v říjnu.

MUZEJNÍ NOC
V KLÁŠTEŘE

ČERVEN

Městské muzeum nabídlo veřej-
nosti během roku hromadu akcí.  
V rámci červnové Muzejní noci 
se například otevřel tajemný are-
ál kapucínského kláštera, jenž je 
součástí zámeckého areálu. Na 
prohlídku komplexu s výkladem 
a hranými scénkami Divadýlka 
na dlani se vydalo několik set 
zájemců. Součástí akce byla rov-
něž živá hudba v podání kapely 
Rezekvítek pod širým nebem.
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Lednová filmová nabídka 
našeho kina

V divadle se můžete opět potkat s Ondřejem 
Vetchým, s komorní hudbou i dinosaury

Pro velký zájem opakujeme talk show s 
Ondřejem Vetchým. Vstupenky jsou v před-
prodeji od ledna! Beseda se odehraje 9. 
dubna, a to rovnou ve dvou časech, od 17  
a 20 hodin! Moderátorem večera bude PhDr. 

Jiří Vaniček, který provede diváky zábavným  
a inspirativním rozhovorem s oblíbeným her-

cem. Na závěr talk show dostanou diváci prostor 
zeptat se na to, co je bude zajímat.

PŘEDPRODEJ OD LEDNA: 
VEČER S ONDŘEJEM VETCHÝM

Od ledna spouštíme také předprodej na 
představení travesti revue Techtle Mecht-
le, které se koná 14. října. Pánové Lukáš, 
Martin, Nikolas a Jarek společně s taneč-
níky Štěpánem, Sayem a Danem pro vás 

připravili další bláznivou komedii, tentkrát z 
prostředí české vesnické hospody. Rázná hos-

podská Maruna, která má nejen celý svůj hostinec, 
ale také všechny svoje štamgasty pod palcem, a k tomu 

příběhy, které píše sám život. 

PŘEDPRODEJ OD LEDNA: TECHTLE MECHTLE: 
HOSTINEC U MARUNY

Ve středu 15. ledna přidáváme reprízu před-
stavení S tvojí dcerou ne! Bláznivá komedie 
mnichovohradišťského divadelního souboru 
SLAD o tom, jak snadno spadnout do man-
želské krize a jak těžko z ní ven, diváky na-
dchla. Přijďte se pobavit i vy!

S TVOJÍ DCEROU NE

Ve čtvrtek 16. ledna se uskuteční lednový 
koncert Kruhu přátel hudby. Kateřina Škar-
dová, studentka druhého ročníku magist-
erského studia na HAMU, která od sezóny 
2022/2023 figuruje na Listině mladých 

umělců Nadace Českého hudebního fondu, 
přijede do Hradiště ukázat kouzlo klarinetu, 

na klavír jí doprovodí Jana Pochobradská.

KOUZLO KLARINETU

V sobotu 18. ledna se přijďte do diva-
dla podívat na příběh školáka Tomí-

ka, který má rád knížky. Čte všu-
de a pořád. Maminka mu večer 
už čtení zakáže a Tomík si s ba-
terkou zaleze pod peřinu, proto-
že si půjčil knížku o dinosaurech  
a musí ji brzy vrátit. Při čtení 

usne a vidí se uprostřed pralesa 
se svým pejskem Bulíkem, který 

ho všude doprovází a hlídá. Potká se  
s malým dinosaurem, se kterým se spřá-

telí. Dinosauříka ale začnou hledat rodiče, 
před kterými se malí kamarádi snaží schovat kde se dá. Zažijí společně bá-
ječné dobrodružství, ale nakonec je čas vrátit se domů…

TOMÍK MEZI DINOSAURY 

Bez obřadu se můžete dát zpopelnit, ale ne se 
vdát. To si myslel leckterý z aktérů brilantní 
francouzské komedie, než vstoupil do hry 
mladý, sympatický pojišťovací agent, než 
odcestoval razantní milionář Leonard se 
svou manželkou za obchodem do Paříže, 

než se jejich jediný syn vrátil z brazilských 
pralesů a především: než zůstaly rodinné akcie 

v rukou manželky a rodinné sídlo v rukou dcery.
Komedii Svatba bez obřadu uvádíme 23. ledna. Hrají: 

Hana Kusnjerová  /  Kristýna Kociánová  /  Betka Stanková, Adéla Gondíková  
/  Mahulena Bočanová, Ivana Andrlová  /  Olga „Háta“ Želenská, Václav Jirá-
ček  /  Filip Tomsa, Pavel Nečas  /  Martin Sobotka, Juraj Bernáth  /  Roman 
Štolpa, Petr Gelnar  /  Marcel Vašinka, Lukáš Pečenka  /  Jaroslav Slánský.

SVATBA BEZ OBŘADU 

Studentská dětem
Ve středu 4. prosince proběhla v 
hlavní budově ZŠ Studentská sbírka 
her a sportovních potřeb pro děti a 
mládež, kterou ve spolupráci s MAP 
Mnichovohradišťsko zorganizovaly 
členky našeho školního parlamentu. 
Akce byla velmi úspěšná, protože se 
do ní zapojili nejen žáci, ale i široká 
veřejnost. 

Tvůrkyněmi celého dobročinné-

ho projektu byly žákyně devátého 
ročníku Karolína Šrajerová, Veroni-
ka Šlapáková a Barbora Havlová. 
Ty velké množství darovaných věcí 
pečlivě roztřídily a na základě do-
mluvy s ředitelem Dětského domova 
Krnsko a s organizací LUMA MB vše 
připravily k odvozu. 

V dětském domově bylo do-
mluveno osobní setkání, proto jsme 

pro každé dítě připravili také osobní 
přáníčko k Vánocům. Radost obda-
rovaných nám byla tou největší od-
měnou! 

Děkujeme všem, kteří do pro-
jektu „Studentská dětem“ zapojili.

Za školní parlament ZŠ Stu-
dentská

Iveta Karglová,
Základní škola Studentská

Rok 2025 zahájíme v pátek 3. led-
na oblíbeným Ježkem Sonicem 3  
a hned v sobotu vás pozveme na 
nový americký akční film Lovec 
Kraven. Fanoušci marvelovek tuto 
postavu jistě znají jako velkého zá-
poráka a protivníka Spider-Mana. 
Tento snímek se vrací do doby před 
jejich střetnutím a ukazuje Kraveno-
vu touhu po dokonalém lovu. 

I další novinky budou zahranič-
ní. Lotyšský animovaný film beze 
slov Kočičí odysea je pro celou 
rodinu. Je to napínavý a dojemný 
příběh o síle přátelství a vůli přežít, 
když Zemi zasáhne potopa a pohy-
bují se po ní pouze zvířata. Ta musí 
vzájemně spolupracovat, i když se 
přirozeně nesnášejí. Francouzské 
životopisné drama Saint-Exupéry je 
epizodou ze života slavného letce 
a spisovatele. Odehrává se ve 30. 
letech, kdy Saint-Exupéry létal pro 
francouzskou poštovní společnost. 
Film vypráví o tom, jak Exupéry 
hledá svého přítele ztraceného  
s letadlem v Andách. Životní příběh 
amerického třiaosmdesátiletého 
zpěváka Boba Dylana, který se  
v 60. letech 20. století stal světovou 
hudební ikonou, vypráví film Bob 
Dylan: Úplně neznámý. Proslavily 
ho hlavně písňové texty a jeho nej-
slavnější skladby zná každý z nás 
i z českých verzí (Jen vítr to ví, Časy 
se mění). Chcete poznat tajemství 
nejspokojenějších lidí na světě? 
Přijďte na bhútánský dokument 
Agenti štěstí. Bhútán je malé krá-
lovství v Himálajích, jehož obyva-
telé spíš než ekonomický blahobyt 
oceňují nemateriální hodnoty. Je 
zde proto nejvyšší míra tzv. hrubého 

národního štěstí na světě.
Z nových českých filmů nabí-

zíme jednu divokou komedii z dílny 
kontroverzního režiséra Martyho 
Pohla Na plech a dále znovu nato-
čenou slavnou pohádku Zlatovláska.

Můžete přijít i na opakování celé 
řady prosincových filmů, které jste 
třeba kvůli předvánočnímu shonu 
nestihli. Budou to například V dob-
rém i zlém, Ježek Sonic 3, Vlny, Léto 
s Evženem či Vandráci na ostrově 
lidojedů.

Dopolední filmové středy nabíd-
nou české filmy Poklad a Vlny.

Na první letošní cestopisné 
přednášce přivítáme nám již dobře 
známou fotografku z Kozákova Pav-
lu Bičíkovou. Její pásmo má název 
Naše hřebenovka a provede nás po 
našich nejbližších horách – Krkono-
ších, Jizerských horách a Lužických 
horách. Přijďte v úterý 21. ledna 
2025 od 18 hodin.

Přejeme vám co nejlepší rok 
2025 a těšíme se na vás v kině!

Marcela Jindříšková,
Kino Mnichovo Hradiště

Výsledky kina za rok 2024
V roce 2024 odehrálo městské kino 
295 představení, na která přišlo cel-
kem 12 tisíc diváků. Oproti zatím 
nejúspěšnějšímu roku 2019 je to 
zhruba o čtyři tisíce diváků méně.
(tyto údaje platí k 18. prosinci 2024, 
přesná čísla nyní naleznete na 
webových stránkách kino.mnhradis-
te.cz.)

Nejnavštěvovanější bylo české 
drama Vlny (na snímku níže), který 
ve 13 běžných a jedné školní projekci 
vidělo celkem cca 1200 diváků. Jen 
málo filmů v historii digitalizovaného 
kina dosáhlo návštěvnosti přes 1000 
lidí, patří sem jenom Ženy v běhu  
a Bohemian Rhapsody z roku 2019 

a Teorie tygra a Anděl Páně 2 z roku 
2016. Film Vlny vidělo v českých ki-
nech již skoro 900 tisíc diváků. Kdo 
film viděl, jistě bude souhlasit s tím, 
že si tento úspěch zasloužil!

Na druhém místě v počtu diváků 
za rok 2024 je Aristokratka ve varu 
a na třetím Zápisník alkoholičky. Ze 
zahraničních snímků si nejlépe vedly 
animáky V hlavě 2 a Já, padouch 4.

Děkujeme všem, kteří navštěvu-
jete naše kino, a těšíme se na vás  
v roce 2025!

Marcela Jindříšková,
Kino Mnichovo Hradiště

Nejúspěšnější filmy 
v našem kině

1. Vlny
14 projekcí, 1.176 diváků
2. Aristokratka ve varu
10 projekcí, 827 diváků

3. Zápisník alkoholičky
9 projekcí, 704 diváků

4. V hlavě 2
7 projekcí, 540 diváků

5. Matka v trapu
8 projekcí, 481 diváků

6. Já, padouch 4
7 projekcí, 448 diváků
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CHODÍM PO MĚSTĚ
Radujme se z maličkostí, šťastným pak pro nás bude každý den nastávajícího 
roku 2025.

MINIRUBRIKA LIBUŠE VONÁSKOVÉ O VĚCECH KOLEM NÁS
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Je to práce i koníček. Kvůli dortům se často 
nevyspím, říká cukrářka Šárka Dušková
Mezinárodní soutěž Cake Internatio-
nal je největší událostí svého druhu 
na světě. Odehrává se v Anglii a k 
vidění jsou tu cukrářské a pekařské 
výrobky všeho druhu, rozličných tva-
rů i velikostí. V letošním jubilejním 
30. ročníku soutěže představila své 
umění poprvé také Šárka Dušková 
z Mnichova Hradiště, kterou můžete 
znát pod značkou Dorty Nad Par-
kem. Její dortovou kreaci odborná 
porota nenechala bez ocenění. 

Můžete soutěž na úvod předsta-
vit?

Soutěž se odehrává v anglic-
kém Birminghamu a letos do ní bylo 
přehlášeno 1100 dortů a dalších 
výrobků v 35 kategoriích. Jen na-
mátkou můžu zmínit třeba perníč-
ky, velké exponáty, fantasy náměty, 
jedlé dorty, nejedlé dorty… Na místo 
se sjíždí pekaři z celého světa a to, 
co prezentují, je skutečně nádhera.  
A také atmosféra byla úžasná.

Soutěž je otevřená, nebo se do ní 
člověk musí kvalifikovat?

Přihlásit se může kdokoliv, kdo 
má odvahu. Asi ne člověk, který se 
pečení dortů věnuje měsíc. Na to 
jsou tam příliš přísná kritéria, ale te-
oreticky by to šlo. Výslednými prace-
mi se pak zabývá porota sestavená 
z odborníků a profesionálů.

Váhala jste s účastí?
Dlouho. Přemýšlela jsem, že 

bych se do Británie jela jen podívat, 
ale pak převážilo to, že by byla ško-
da tam pouze jet a nevystavovat. 

Co jste si nakonec připravila?
Soutěžila jsem v kategorii ma-

lých exponátů, kde bylo volné zadá-
ní. Přesto dort musel splňovat řadu 
požadavků: nesměl mít na žádnou 
stranu víc než 25 centimetrů, musel 
být kompletně z jedlých surovin bez 
plastových nebo skleněných čás-
tí, nesměly na něm třeba být vidět 
otisky prstů. Zkrátka profesionální 
práce. Tématem mého dortu byly 
děti, které si hrají v pokojíčku, kde 
je s nimi pes trhající na kusy hrač-
ku. Právě děj, který v tom dortu byl, 
porota v závěrečném hodnocení vy-
zdvihla.

 
Byla jste přítomná hodnocení?

Tato část probíhá bez účasti 
veřejnosti. Porota pracuje celý den 
a na závěr rozdá body. Dorty, které 
dostanou 90-100 bodů se dočkají 

zlata, za 80-90 bodů je stříbro, za 
70-80 bronz. Získala jsem stříbrné 
pásmo, což mě moc potěšilo. 

Co všechno se hodnotí?
Profesionalita, nápad, proporce 

figur nebo celkový dojem. V mém 
případě šlo o exponát, tedy dort, 
který nebyl určený ke konzumaci.  
V ničem se nelišil od jedlých dortů, 
ale chuť nebyla předmětem posuzo-
vání.

 
Dort jste vezla do Birminghamu  
s sebou?

Ano, připravila jsem ho doma 
a po celou dobu ho nedala z ruky. 
Cestou jsem měla štěstí na veškerý 
personál. Třeba u bezpečnostních 
rámů byli moc milí a hned mě vyzva-
li, abych dort nedávala na pás rent-
genu, aby se mu něco nestalo. Na 
místo jsem ho dovezla bez jediného 
šrámu, i když nástroje na případnou 
opravu jsem s sebou samozřejmě 
měla. Kromě nich už se mi do za-
vazadla vešla vlastně jen dvě trička. 
Ostatní věci jsem si musela dát ke 
švagrové.

Jak dlouho se výrobou dortů za-
býváte?

Začala jsem asi před 16 lety 
během mateřské. Vzniklo to tehdy 
náhodou a vlastně z nudy. Udělala 
jsem dort známým a pak se to zača-
lo rozbíhat víc a víc. Díky tomu, že 
vytvářím na dorty figury, je to velmi 
naplňující tvůrčí práce. Pořád je to 

tedy jak koníček, tak způsob obživy. 
Ale protože máme čtyři syny, dům, 
zahradu a dva psy, přiznám se, že 
se kvůli dortům po nocích moc ne-
vyspím.

Kolik takhle složitých dortů jste 
vytvořila? Dokumentujete si je?

Týdně udělám pět šest složitěj-
ších dortů. Na dokumentaci už nějak 
nezbývá prostor.

Zajímalo by mě, jak vybíráte moti-
vy? Míváte přesná zadání?

Je to různé. Někdo mi nechá 
volnou ruku, někdo mi třeba zadá 
Ledové království, někdo pošle fot-
ku, jak by si dort představoval. 

To jste určitě v obraze, co mezi 
dětmi zrovna frčí…

Někdy v tom docela plavu  
a zoufale prosím rodiče, aby mi 
alespoň poslali nějakou fotku. Já 
už mám děti velké, takže současné 
pohádky nesleduji a někdy se prostě 
nechytám. 

Jaké dorty jsou dnes trendy a nej-
oblíbenější?

Pořád je to především vanilka, 
čokoláda, hodně frčí mascarpo-
ne se šlehačkou, ovoce, křupinky. 
Každopádně si potrpím na kvalitní 
suroviny. Pokud se kvůli tomu ně-
komu nezdá cena, nemám problém 
s tím, aby se zájemce obrátil jinam. 
Ze svých standardů nechci slevovat. 
Také tvořím vlastní marcipán, proto-

že mi nechutnají kupované potahové 
směsi.

Z jakých surovin se vlastně pota-
hovací hmota tvoří?

Ze sušeného mléka, moučkové-
ho cukru a mandlového aroma.

A co máslo? Máte plný mrazák 
zásob?

To nemám. Když už mi někdo 
řekne o nějaké akci, většinou ji stej-
ně nestíhám. 

Vzpomenete si na nějaký svůj vý-
jimečný dort?

Ráda dělám dorty se zvířátky, 
ale to dnes moc nefrčí. Spíš Ledové 
království, Minecraft… Ke každému 
dortu se snažím přistupovat tak, aby 
byl výjimečný pro toho, kdo si ho 
objednává. Když jsem před několi-
ka lety přihlašovala dort do soutěže  
v Hradci Králové, ten byl asi nejná-
ročnější. Rozhodně zabral nejvíc 
času. Dělala jsem na něm s pře-
stávkami kvůli zakázkám asi dva 
měsíce. Nebo bych zmínila několik 
dortíků do Divadla Bez zábradlí ro-
diny Heřmánkových.

Poslední otázka, plánujete se do 
Anglie na Cake International vrá-
tit?

Obecně moc neplánuji a roz-
hoduji se až na poslední chvíli. Ale 
pokud by na to byl prostor, potom 
určitě ráda.

Martin Weiss

Šárka Dušková na soutěži v polské Varšavě vloni v únoru. Dort oceněný v Birminghamu.

Centrum Náruč letos 
oslaví 25 let existence
Salvy ohňostrojů ukončily rok 2024 
a my bychom rádi poděkovali všem, 
kteří byli součástí naší rodinné ko-
munity. Každý okamžik, který jsme 
společně strávili, každý úsměv, ka-
ždý nový zážitek, a především vzá-
jemná podpora, která nás všechny 
spojuje, nám dodává sílu a inspiraci 
do nového roku.

Rok 2025 je pro nás o to výji-
mečnější, že naše rodinné centrum 
oslaví 25 let své existence. Tato 
významná jubilejní událost nám při-
pomíná všechny krásné okamžiky, 
které jsme společně zažili, a zároveň 
nám dává příležitost poděkovat vám 
za vaši podporu a věrnost. Jsme 
vděční za to, že Náruč je už čtvrt 
století místem, kde se mohou rodi-
ny scházet, růst, učit se a nacházet 
vzájemnou oporu.

V roce 2025 máme v plánu 

mnoho stálých i nových aktivit a pro-
gramů, které budou podporovat ne-
jen rozvoj dětí, ale i rodinné vztahy 
a komunitní život. Těšíme se na spo-
lečné tvoření, zábavu, vzdělávání  
i na vzájemné sdílení radostí a vý-
zev, které život přináší.

Děkujeme vám za důvěru, kte-
rou nám projevujete, a za to, že naše 
rodinné centrum se stalo pro mnoho 
z vás druhým domovem. Věříme, 
že společně vytvoříme ještě silnější  
a vřelejší komunitu, která se bude 
navzájem podporovat a inspirovat.

Přejeme vám, aby byl rok 2025 
plný lásky, pohody, úspěchů, zdraví 
a štěstí. Nechť je tento rok plný ra-
dostných chvil, nových začátků a pří-
ležitostí, které nás všechny obohatí.

S láskou a vděčností tým rodin-
ného centra Náruč Mn. Hradiště

Vánoční kouzlo v mateřské 
školce v Jaselské ulici
Vánoční čas přináší do našich srdcí 
radost a do školky nezapomenu-
telnou atmosféru plnou očekávání  
a kouzel. 

V prosinci jsme se opět mohli 
těšit na Mikuláše, čerty a andílky  
v podání žáků 2. základní školy  
v Mnichově Hradišti. Jejich návštěva 
proměnila běžné dopoledne ve chví-
le plné očekávání a radosti. 

Velmi si vážíme pozvání na 
vánoční jarmark, kde děti vystou-
pily se svou „Vánoční pohádkou“. 
V tomto příběhu zvířátka putovala 
za Ježíškem do Betléma, přinesla 
mu dárky, krásné písně a laskavá 
slova, která se dotkla srdcí všech 
přítomných. Hřejivý potlesk a úsmě-
vy diváků byly pro děti tou nejlepší 
odměnou.

Ale tím vánoční radosti zda-
leka nekončily. Do naší mateřské 
školky zavítal také Ježíšek. Děti 

ho vyčkávaly s jiskřičkami v očích  
a s neskrývaným nadšením rozbalo-
valy dárky, které jim přinesl. Školkou 
se linulo nadšení, smích a radost, 
které vytvořily nezapomenutelnou 
atmosféru.

Před vánočními prázdninami 
jsme společně navštívili místní kos-
tel. Děti mohly obdivovat nádhernou 
vánoční výzdobu, zejména krásně 
zpracovaný betlém, který je zcela 
uchvátil. Třešničkou na dortu byl 
zpěv tradičních koled, do kterého se 
s radostí zapojili i přítomní návštěv-
níci. Všichni jsme si tak mohli při-
pomenout, že právě sdílená radost 
a blízkost jsou tím nejkrásnějším 
darem.

Děkujeme všem, kteří se podí-
leli na přípravě tohoto kouzelného 
období.

Denisa Ďurčeková,
Mateřská škola Jaselská

Adventně...

Pomalu se blížil magický adventní 
čas a s ním i nedočkavé čekání na 
Vánoce. Ještě než k nám do škol-
ky však přišel, užili jsme si návště-
vy Divadélka Šmytec s hudebním 
představením Kouzelné housličky.  
A že byly vážně kouzelné, jsme 
mohli všichni vidět na vlastní oči 
– hrálo jim to úžasně. Před tuhou 
zimou jsme na zahradě školky po-
mohli uspat všechny broučky, aby  
v teplíčku přečkali sněhovou nadílku 
a na jaře se nám zase pěkně probu-
dili. Tím jsme se rozloučili s barev-
ným podzimem.

Nicméně to vůbec nevadilo, 
protože adventní dny již ťukaly na 
dveře. A co k tomuto kouzelnému 
času neodmyslitelně patří? Přece 
Mikuláš, čerti, andělé. Jako první 
nás však ve školce překvapila Bar-
borka. Někteří se jí sice trošku lekli, 
ale po zarecitovaných říkankách je 
obavy brzy přešly. Obdarovala nás 
totiž dobrotou a my jí příští rok opět 
rádi přivítáme. Brzy nato k nám pak 
zavítal i Mikuláš se svou družinou. 
A že ji měl opravdu velmi početnou. 
Tolik andílků pohromadě jsme ještě 
neviděli a těch čertů! Ani spočítat 
jsme je nestihli! Ačkoli někteří z nás 
neměli až tak úplně čisté svědomí, 
tak za básničku, písničku a slib, že 
se hříšníci určitě polepší, nakonec 
čertíci nikoho do pekla neodnesli  

a nějaká ta zdravá i sladká pochout-
ka se v košíku Mikuláše pro každého 
také našla.

Ve školce se začátek prosince 
nesl v duchu vánočních besídek  
a dílniček s rodiči. Hrdě jsme ukáza-
li, co umíme a zhotovili jsme i několik 
vánočních výrobků. Věříte, že tvořili 
i tatínci? No ano, tvořili. A šlo jim to 
senzačně!  

Naši nejstarší kamarádi se pil-
ně připravovali na vystoupení, která 
je čekala na Vánočním jarmarku, 
adventním posezení se seniory  
a v Modrém kameni. Trénovali pocti-
vě, s velkým nasazením, vše se jim 
moc povedlo a svým hvězdičkovým 
představením potěšili jistě nejedno 
dospělé srdíčko.

Zatímco předškoláci odjeli před 
Vánoci řádit, dosyta si zadovádět  
a po čertech pořádně zalumpačit 
do Funparku v Liberci, mladší děti 
se vydaly na zámek Loučeň, kde 
se dozvěděly, jak vypadaly vánoční 
stromečky v dobách dávno minu-
lých, proč vlastně tradice vánočního 
stromku vznikla a jak se slaví Váno-
ce v různých koutech světa.

Doufáme, že si všichni užili 
kouzelné vánoční svátky a přejeme 
všem úspěšný celý nový rok! 

Milena Pospíšilová,
Mateřská škola Mírová

Mikulášovo poselství

Mikuláš si do své nadílky přibalil su-
ché počasí, proto mohl opět zavítat 
do Mnichova Hradiště i se skupinou 
hudebníků. Sváteční atmosféru 
umocňovala elegantně nazdobená 
radnice i opravená budova Klubu. 
Majestátní strom, který opět bodoval 
v soutěži nejhezčích stromů, pro-
bouzel hrdost ve všech přítomných. 

Mikulášovo poselství nás vyzý-
valo, abychom se kolem sebe uměli 
rozhlížet. Některá setkání, která za-
žíváme, totiž jsou podobná, jako by 

nás navštívili andělé. Rozhlížejme 
se i my kolem sebe, uvidíme, že  
i my můžeme být pro druhého „an-
dělem“…

Děkujeme vám za přízeň, kterou 
jste nám věnovali v loňském roce,  
a těšíme se na nové zážitky s mno-
hými z vás v roce 2025. Přejeme 
vám v něm vše dobré a především 
Boží ochranu.

Za Jednotu bratrskou 
Dana Nováková
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Soutěže stolních tenistů jsou v polovině, 
Céčko a Déčko stoprocentní
Všech šest týmů oddílu stolního te-
nisu Sokola nastupujících do dlou-
hodobých soutěží odehrálo první 
polovinu svých utkání a po Vánocích 
je čekají odvety. Nejlépe si vedou 
družstva C a D, která v průběhu prv-
ní půlky soutěží neztratila ani bod. 

Céčko má v krajském přeboru 
druhé třídy celkové skóre 100:28 
a tříbodový náskok na druhé Dol-
ní Beřkovice. Nejlepším hráčem  
s úspěšností 21:3 je Pavel Veselý, 
který k nám přestoupil před sezónou 
z Kosmonos. Céčko má jasný cíl –  
postup do KP1. 

Déčko nejvyšší okresní soutěži 
vévodí se skóre 151:47 a odstupem 

šesti bodů na druhou Autoškodu 
Mladou Boleslav C. Tahounem 
družstva je Pavel Černovský, který 
letos ještě nepocítil hořkost porážky 
a zaznamenal 44 výher. Cíl do jarní 
části soutěže je udržet první místo a 
postoupit do KP2.

Třetí nejúspěšnější je Béčko, 
které se v divizi drží bilancí devíti vý-
her a dvou porážek (skóre 100:45) 
na druhém místě. Tabulku vede  
s šestibodovým náskokem Zruč 
nad Sázavou, na třetím místě jsou 
se stejným bodovým ziskem Lány. 
Lídry týmu jsou Vlasta Kolář (13:1)  
a Robert Jamrich (23:2). Cíle na 
jaro? Poprat se o postup do třetí ligy.

Stejně jako Béčko je na druhém 
místě ve své soutěži i eFko. V regi-
onální soutěži 3. třídy zaznamenalo 
sedm výher, tři remízy a jednu po-
rážku, skóre má 119:79 a 24 bodů. 
První příčku drží s 25 body Čistá B 
a třetí jsou s 23 body Březovice B. 
Nejlepším hráčem je Honza Srba 
(21 výher a šest porážek). Ve zbytku 
sezóny chceme nasazovat více mlá-
dežníků a ideálně udržet postupové 
pozice.

Šestou příčku drží v osmičlenné 
tabulce okresní dvojky Éčko. Dvě 
výhry a pět porážek na víc nestačí. 
Čtyři z pěti porážek byly 8:10, tedy 
v tom nejtěsnějším poměru. Nejlepší 

hráče, Aleše Janatku a Láďu Dlaska 
ml., necháme hrát ve vyšších soutě-
žích a zapojíme nejlepší mládežní-
ky. Není zde co ztratit.

Bohužel podobně nemůžeme 
mluvit o Áčku, které po jedenácti 
odehraných zápasech druhé ligy 
okupuje 9. místo vyrovnané tabulky 
s 18 body. Na poslední duo Slávia 
A a Sparta B máme náskok jediné-
ho bodu. Od 5. místa nás dělí čtyři 
body. Nejlepší výsledky má Vojta 
Košák (16 výher a devět porážek). 
Cíl je jasný – udržet druhou ligu.

Jan Mareš,
Sokol Mnichovo Hradiště

SDH Sychrov a jeho 
výsledky v sezóně 2024
Rok se s rokem sešel a já jsem ráda, 
že vás mohu seznámit s tím, jak se 
v roce 2024 vedlo našim hasičům 
v požárními útoku v seriálu soutěží 
Jizerská liga. V této sezóně bylo do 
Jizerské ligy zařazeno celkově 14 
soutěží. Pořadatelem prvního kola 
byly 18. května Kosmonosy, o cel-
kovém pořadí se nakonec rozhodlo 
22. září v Košťálově. Pravidelně se 
soutěží účastnilo průměrně 18 druž-
stev žen a 25 družstev mužů. Ani 
letos se týmům nevyhnuly technické  
a zdravotní problémy, které ovšem do-
kázaly společnými silami zvládnout.  
A nyní už k našim výsledkům. 

I přes pravidelné tréninky, na 
kterých padaly krásné časy, ženy 
ze soutěží odvážely spíše zklamání  
z předvedených výsledků. V průbě-
hu sezóny jsme se v Jizerské lize 
umístily jednou na třetím místě, dva-
krát na čtvrtém místě a čtyřikrát na 
místě šestém. Bohužel z pěti kol se 
nám nepodařilo cenné body přivézt. 
Nakonec jsme obsadily sedmou 
příčku.

Muži se potýkali s velkým pro-
blémem sestavit stálou sestavu pro 
letošní sezónu, vzhledem k časové 
vytíženosti některých členů. I přesto 
nebodovali pouze na čtyřech sou-
těžích. Bohužel do první desítky  

v celkovém pořadí se tento rok mu-
žům dostat nepodařilo. Skončili na 
celkovém 11. místě. 

I přesto, že před posledním ko-
lem byli celkoví vítězi v obou katego-
riích již známi, sychrovská družstva 
musela bojovat do posledních chvil. 
Ženy o medailové umístění, muži  
o první desítku nejlepších týmů ligy. 

Tým žen se letošní sezónu zú-
častnil i několika kol Podkozákovské 
ligy, kde s body obsadil též 7. místo 
v celkovém pořadí. Z Raspenavy při-
vezly ženy dokonce zlatou medaili,  
z Košťálova bronzovou.

Od této sezóny jsme všichni 
měli velká očekávání. Bohužel ne-
patřila k nejúspěšnějším. Závěrem 
bych letošní sezónu chtěla shrnout 
jako náročnou, ale krásnou a plnou 
zábavy a smíchu.

Na Sychrově nejsme pouze dvě 
družstva mužů a žen. Jsme jeden 
velký tým, do kterého patří také náš 
trenér, další členové sboru a také 
naše rodiny a přátelé, kteří nás pod-
porují. Všem děkujeme za velkou 
podporu a také trpělivost, kterou  
s námi mají. Těšíme se na další rok. 

Štěpánka Volfová,
SDH Sychrov

Veselá po roce opět první
Dne 16. listopadu se konalo v Dlou-
hé Lhotě vyhlášení výsledků Bole-
slavského poháru v požárním spor-
tu. Ženy SDH Veselá prošly celou 
sérií soutěží, která začaly 11. května 
v Dlouhé Lhotě, kde se hned umís-
tily na 2. místě. Ve Veselé pak 24. 
května skončily na 3. místě. Celkem 
prošly šesti soutěžemi a vždy stanu-
ly na stupních vítězů. Poslední sed-
má soutěž roku 2024 se měla konat 
v Kosořicích, pro vytrvalý déšť se ale 
tato akce zrušila.

Naše ženy obhájily loňský vý-

sledek a staly se opět vítězkami ce-
lého poháru. I když žádnou soutěž 
nevyhrály, stačilo jim vždy stát na 
stupních vítězů a sbírat cenné body. 
Vítězkami se staly v konkurenci 14 
družstev z celého okresu.

Chtěla bych ženám poděkovat 
za reprezentaci sboru, ale i obce. 
Velké díky patří i jejich trenérovi Ji-
římu Bočkovi, který je vede a pod-
poruje.

Jarmila Česáková,
SDH Veselá

Adam Kandráč osmý v celostátním žebříčku U11
Po vydařeném republikovém turnaji 
ve Vlašimi na začátku prosince se 
místní naděje stolního tenisu Adam 
Kandráč posunul v celostátním žeb-
říčku nejmladších žáků na osmou 
příčku. To je nejvyšší žebříčkové 
umístění v historii mnichovohradišť-
ského stolnětenisového klubu.

V sobotu 7. prosince se ve Vla-
šimi konal 3. republikový bodovací 
turnaj nejmladšího žactva (U11). 
V konkurenci čtyřicítky účastníků 
byl Adam nasazen do druhého vý-
konnostního koše, což slibovalo 
lehčí soupeře ve skupinové fázi.  
V prvních dvou utkáních tento před-
poklad naplnil, když nejprve porazil 
Řezníčka z Přerova 3:0 a Novotného 
z Bílovce 3:1. O první místo ve sku-
pině se utkal s teplickým Dominikem 
Štorkem. Vyrovnaný zápas pro sebe 

v pátém setu díky menšímu počtu 
chyb získal hráč z Teplic. Postupem 
ze skupiny se Adam dostal mezi 
dvacítku. Navíc měl trochu štěstí i při 
losu finále A díky čemuž se posunul 
do osmifinále. 

Mezi šestnácti hráči jej čekal 
Hornsteiner z Frýdlantu nad Ostra-
vicí. První set patřil Adamovi, dru-
hý zase soupeři. V dalších setech 
Adam prokázal větší technickou vy-
spělost a dobře umístěnými servisy 
a namotaným topspinem soupeři 
už nedal šanci. Postupem do elitní 
osmičky jsme splnili cíl, se kterým 
jsme do Vlašimi vyráželi. Ve čtvrtfi-
nále Adam narazil na svého kama-
ráda Tomáše Durčáka z KST Hluk. 
V prvním setu se favorit z Hluku ne-
chal zaskočit v koncovce. Další sety 
si však koncovky dokázal pohlídat  

a do semifinále postoupil on. Nám 
tak zbývalo bojovat o 5. až 8. místo. 

Nejprve Adam prohrál s talen-
tovaným Kosinou z Hostinného 1:3  
a v souboji o sedmé místo deklaso-

val 3:0 svého nejčastějšího soupeře 
na turnajích Pavla Voráče z Blanska. 
Konečné sedmé místo je obrovským 
úspěchem a ukazuje, že Adam se 
stále zlepšuje. To potvrdil i v motoric-
kých soutěžích, když ve trojboji sklá-
dajícího se z devítimíčku, pinkání  
o zeď a utečeného servisu skončil 
na 4. místě. Další turnaj U11 se 
uskuteční v únoru v Ostravě.

Aby toho nebylo málo, 1. prosin-
ce se zadařilo i na republikovém tur-
naji kategorie U13 v Liberci, kde do-
kázal Adam postoupit do čtvrtfinále 
turnaje B, když podlehl pozdějšímu 
vítězi, a tím se pro další republiko-
vý turnaj v Neratovicích kvalifikoval 
mezi 64 nejlepších mladších žáků.

Jan Mareš,
Sokol Mnichovo Hradiště

LUMA MB pomáhá lidem v těžkých životních situacích 
již přes 21 let
Ocitli jste se v těžké životní situaci,  
s níž si nevíte rady? Potřebným 
lidem pomáháme zvládat obtížné 
životní situace již přes 21 let. Po-
moc je odborná, zcela bezplatná  
a diskrétní. Obrátit se na nás může 
kdokoli, kdo se potřebuje zoriento-
vat, dozvědět se o svých právech  
a povinnostech, získat plán na 
nejlepší postup a pomoc s jeho re-
alizací. Pomáháme sepisovat růz-
né listiny, doprovázíme na úřady  
a další instituce, poskytujeme so-
ciálně-právní poradenství. Lidem 
ve finanční tísni, kteří k řešení své 
situace využívají pomoc odborníků, 
poskytujeme díky našim dobrovolní-
kům a Potravinové bance pro Prahu 
a Středočeský kraj na nezbytnou 
dobu vydatnou materiální pomoc ve 
formě potravin, hygienických potřeb, 
věcí pro děti a domácnost.

Služby poskytujeme lidem ja-
kéhokoli věku, pouze za děti mladší 
15 let s námi jednají jejich zákonní 
zástupci. Naše činnost je zaměře-
na zejména na pomoc ohroženým 
dětem, obětem domácího násilí, 
obětem trestných činů, lidem žijícím 
v sociálně vyloučených lokalitách 
včetně legálních i nelegálních uby-
toven a lidem v různých obtížných 
a krizových životních situacích. 
Pomoc poskytujeme ambulantně  
v našich poradnách a též terénní 
formou. Znamená to, že pokud se 
do naší poradny nemůžete dostavit, 
přijedeme k vám domů anebo vás  
k vyřízení potřebných záležitostí do-
provodíme. 

Co když si s vaším problémem 
nebudeme vědět rady? V takovém 

případě věc konzultujeme se zku-
šenou právničkou, advokátkou Mgr. 
Markétou Pekařovou. Co když vám 
i tak nebudeme umět sami pomoci? 
Pak vám doporučíme tu pro vás nej-
vhodnější jinou službu nebo služby. 
Spolupracujeme totiž s mnoha po-
skytovateli jiných sociálních služeb, 
s mnoha úřady a institucemi. Jedná 
se například o orgány sociálně-práv-
ní ochrany dětí, sociální pracovníky 
obcí, úřad práce, soudy, Policii ČR, 
mateřské a základní školy, pedago-
gicko-psychologické poradny, pe-
diatry a různá zdravotnická zařízení. 
Často je nutno využít řady různých 
služeb, pomoc umíme koordinovat.

V Mnichově Hradišti k nám mů-
žete přijít i bez objednání vždy ve 
čtvrtek odpoledne (12-16 hodin). 
Naši pobočku najdete v Komunitním 
centru v Mírové ulici. Předem objed-
naní však mají přednost. Řada lidí  

i z Mnichovohradišťska za námi jezdí 
do Mladé Boleslavi, kde máme hlav-
ní poradny na adrese Václavkova 
1115 a 1116, a kde nás najdete kaž-
dý všední den mezi 7:30 a 17:00 ho-
din. Na konzultace je nutné se pře-
dem objednat na tel. 774 157 084, 
774 427 557, 777 107 950, nebo 
774 428 192, neboť kolegyně často 
vyjíždějí do terénu. Pokud se zrovna 
nedovoláte, nemusíte volat na další 
čísla. Hned jak budeme moct, na ne-
přijaté hovory voláme zpět. Chcete-li 
přijít do poradny v Mladé Boleslavi 
bez objednání, najdete nás vždy ve 
středu v době 15-17 hod na adrese 
Nerudova 691/19. Objednání se 
předem vřele doporučujeme. Jed-
nak se domluvíme, zda si na kon-
zultaci máte něco přinést s sebou, 
například určité listiny, a též se na 
konkrétní témata můžeme připra-
vit. V Mladé Boleslavi provozujeme  
i cvičnou kuchyň pro nácvik vaření 
zdravých jídel a hernu pro děti, jimž 
pomáháme s rozvojem dovedností 
potřebných ke zdravému vývoji. 

Dotace na poskytování služeb 
sice nepokryjí všechny nezbytné 
náklady, ale díky podpoře obcí, na-
dací, firemních i soukromých dár-
ců jsme připraveni pomoci rychle  
a efektivně komukoli v jakkoli ob-
tížné situaci. Při této příležitosti si 
dovolujeme speciálně poděkovat 
městu Mnichovo Hradiště za dlou-
holetou finanční podporu, dále za 
možnost bezplatného využívání 
prostor v Komunitním centru a též za 
pomoc s propagací našich akcí, jako 
jsou sbírky školních potřeb, potravin, 
knih atd. Dobře pomáhat můžeme  

i díky mnoha dárcům z řad široké ve-
řejnosti. Je úžasné, s jakou rychlostí 
vždy dokážeme společně pomoci 
například konkrétním potřebným 
dětem. Stává se, že děti z nějakého 
důvodu přijdou o živitele, například 
otec opustí maminku s dětmi a pone-
chá je bez prostředků. Nebo některý 
z rodičů vážně onemocní či zemře. 
V těchto případech poskytujeme 
okamžitou komplexní pomoc a or-
ganizujeme například rychlou sbírku 
oblečení a dalších potřeb pro děti. 
Pokud výzvu k pomoci zveřejníme 
na naší stránce na Facebooku, díky 
laskavým dárcům shromáždíme po-
třebné věci třeba do druhého dne, 
někdy i v řádu hodin. 

Tímto srdečně děkujeme žáky-
ním 9. C Základní školy Mnichovo 
Hradiště, Studentská 895, které 
před Vánoci za podpory paní učitel-
ky Mgr. Ivety Karglové zorganizovaly 
sbírku pro děti našich klientů. Děti  
z rodin ve finanční tísni díky nim zís-
kaly deskové a karetní hry, puzzle, 
potřeby pro sport a ruční práce. Po-
dobnou sbírku může kdokoli uspořá-
dat ve škole, v zaměstnání nebo ve 
své provozovně.

V roce 2025 plánujeme další 
zkvalitnění naší pomoci ohroženým 
dětem, proto jsme se vloni stali členy 
renomované Platformy pro včasnou 
péči a Asociace Dítě a Rodina. 

Více informací o našich služ-
bách získáte na našich webových 
stránkách www.luma-mb.cz nebo 
nám prostě zavolejte.

Martina Brzobohatá, 
ředitelka LUMA MB

Nedávná sbírka na ZŠ Studentská.
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KALENDÁR AKCÍˇ

15. LEDNA, 19:00 KOČIČÍ ODYSEA

16. LEDNA, 19:00 ZA OPONOU VELEHOR

KINO

15. LEDNA, 10:00 DOPOLEDNÍ PROMÍTÁNÍ POKLAD

10. LEDNA, 20:00 VLNY

11. LEDNA, 20:00 LÉTO S EVŽENEM

9. LEDNA, 19:00 AGENTI ŠTĚSTÍ

8. LEDNA, 19:00 V DOBRÉM I ZLÉM 

5. LEDNA, 10:00 DOPOLEDNÍ PROMÍTÁNÍ MUFASA: LVÍ KRÁL

12. LEDNA, 15:00 JEŽEK SONIC 3

15. LEDNA, 19:00, DIVADELNÍ PŘEDSTAVENÍ
S TVOJÍ DCEROU NE

15. A 29. LEDNA, 15:00, ZASEDACÍ MÍSTNOST MĚSTS. ÚŘADU
KONZULTACE ARCHITEKTA MĚSTA S VEŘEJNOSTÍ

OSTATNÍ

DIVADLO

17. LEDNA, 20:00 MUFASA: LVÍ KRÁL

14. LEDNA, 17:30, DŮM LUDMILA, VESELÁ, NA NÁVSI 229
SCHŮZKA MNICHOVOHRADIŠŤSKÉHO SPOLKU GENEALOGŮ

22. LEDNA, 19:00 VANDRÁCI NA OSTROVĚ LIDOJEDŮ

23. LEDNA, 19:00 SAINT-EXUPÉRY

21. LEDNA, 18:00 CESTOPISNÁ PŘEDNÁŠKA NAŠE HŘEBENOVKA

18. LEDNA, 20:00 V DOBRÉM I ZLÉM 

19. LEDNA, 15:00 BOB A BOBEK VE FILMU: NA STOPĚ MRKVOJEDA

24. LEDNA, 20:00 NA PLECH

29. LEDNA, 19:00 BOB DYLAN: ÚPLNĚ NEZNÁMÝ

29. LEDNA, 10:00 DOPOLEDNÍ PROMÍTÁNÍ VLNY

25. LEDNA, 20:00 ZLATOVLÁSKA 

26. LEDNA, 15:00 ODVÁŽNÁ VAIANA 2

4. LEDNA, 20:00 LOVEC KRAVEN

16. LEDNA, 19:00, KONCERT
KOUZLO KLARINETU

KLUB DĚTÍ A MLÁDEŽE
7. LEDNA, 17:00 AŽ 19:00
KERAMICKÁ DÍLNA PRO VEŘEJNOST
7. A 21. LEDNA, 17:15 AŽ 21:15
VEČER S DUNGEONS & DRAGONS
11. LEDNA, 9:00 AŽ 13:00
KURZ ŠITÍ PRO DĚTI I DOSPĚLÉ
31. LEDNA, 7:30 AŽ 16:00
POLOLETKY V KLUBU

8., 15., 22. A 29. LEDNA, 9:00 AŽ 11:00
MINIŠKOLKA 2 (STŘEDA)
9., 16., 23. A 30. LEDNA, 9:00 AŽ 11:00
KLUB KORÁLEK
9., 16., 23. A 30. LEDNA, 9:00 AŽ 11:00
DOPOLEDNÍ KERAMICKÝ KLUB
10., 17. A 24. LEDNA, 8:30 AŽ 11:30
MINIŠKOLKA 3 (PÁTEK)

18. LEDNA, 15:00, DIVADELNÍ PŘEDSTAVENÍ PRO DĚTI
TOMÍK MEZI DINOSAURY

DO 28. ÚNORA 2025, NÁBYTEK HONZA (VÍTA NEJEDLÉHO 1299)
VÝSTAVA FOTOGRAFIÍ, KRESEB A GRAFIKY M. BACHOVÉ

3. LEDNA, 20:00 JEŽEK SONIC 3

7., 14., 21. A 28. LEDNA, 11:00, VOLNOČASOVÉ CENTRUM
KONVERZACE S RODILOU MLUVČÍ

CENTRUM NÁRUČ

17. LEDNA, 10:00, VOLNOČASOVÉ CENTRUM
NA SLOVÍČKU S DULOU
21. LEDNA, 17:00, VOLNOČASOVÉ CENTRUM
ŠICÍ DÍLNA
28. LEDNA, 17:00, VOLNOČASOVÉ CENTRUM
PORODNÍ VEČÍREK

23. LEDNA, 19:00, DIVADELNÍ PŘEDSTAVENÍ
SVATBA BEZ OBŘADU

Senioři plánují výlety 
a hledají pomocníky
Mladoboleslavský spolek Senioři 
nejen sobě podniká celoročně vý-
lety autobusem do různých koutů 
ČR, s možností nástupu mimo jiné v 
Mnichově Hradišti a Veselé. Letošní 
sezonu zahájí v březnu a na zajíma-
vý program se můžete těšit až do 
listopadu.

Na výlety je nutné se předem 
přihlásit. Změna programu je vy-
hrazena. Veškeré podrobnosti a 
aktuality včetně katalogu výletů ve 
formátu PDF najdete na webu www.
seniorinejensobe.cz. Bližší informa-
ce poskytne rovněž Pavel Svoboda 
na telefonu 702 051 284.

Spolek také hledá nové tváře, 
které by rády sdílely své zkušenosti, 
znalosti a nadšení pro poznávání za-
jímavých míst. Pokud jste aktivní se-
nior a máte chuť uplatnit své dřívější 
profesní nebo zájmové zkušenosti, 
uvítáme dobrovolníky na pomoc s 
organizací a propagací výletů. Pod-
mínkou jsou pouze alespoň základní 
znalosti práce s počítačem a čas a 
chuť se zapojit – ať už pravidelně, 
nebo občasně. Našim pomocní-
kem se může stát například bývalý 
učitel, který by mohl obohatit výlety 
zajímavými příběhy souvisejícími s 
místy výletů, nadšený fotograf nebo 
novinář, který by na každém výletu 
pořídil pár fotografií a napsal krátký 

report, či prostě jen milovník přírody, 
historie či kultury, který by rád dělal 
průvodce na výletech. Hlásit se mů-
žete na uvedených kontaktech.

Senioři nejen sobě

Plánované výlety:
• 25. března 2025: Hradec Králo-
vé – Muzeum Petrof, hvězdárna, 
prohlídka města
• 29. dubna 2025: hrad Strakoni-
ce, Krokodýlí zoo Protivín
• 27. května 2025: Zámek Lysice 
a zámek Blansko
• 26. června 2025: Litomyšl – 
komentovaná prohlídka města, 
zámek
• 27. července 2025: Muzeum 
Deštná a zámek Červená Lhota
• 27. srpna 2025: Koněpruské 
jeskyně, prohlídka památek Tetí-
na a kostel sv. Jana Křtitele ve 
Svatém Janu pod Skalou
• 15. září 2025: Litoměřice – ve-
letrh Zahrada Čech
• 28. října 2025: zámek Benešov 
nad Ploučnicí a skalní varhany 
Panská skála
• 25.–26. listopadu 2025: Ter-
mální lázně – Veľký Meder, Slo-
vensko

TAXI
Mnichovo 
Hradiště

Tel.: 

605 445 338

INZERCE

PLESY
1. ÚNORA, SÁL ZŠ STUDENTSKÁ
HASIČSKÝ PLES (SDH BŘEZINA)
8. ÚNORA, SÁL ZŠ STUDENTSKÁ
XVI. REPREZENTAČNÍ PLES MĚSTA MNICHOVO HRADIŠTĚ
22. ÚNORA, SÁL ZŠ STUDENTSKÁ
PLES SDH MNICHOVO HRADIŠTĚ

Klub českých turistů zve 
na členskou schůzi
V sobotu 21. prosince k nám dorazi-
la astronomická zima, která souvisí  
s kratšími dny a delšími nocemi. 
Toto období není příliš nakloně-
no dlouhým výletům. Přesto ani  
v prosinci mnichovohradišťský Klub 
českých turistů zdaleka nezahálel 
a svým členům a příznivcům nabídl 
hned několik akcí. 

Na dobu adventní si naše 
předsedkyně Markéta Tomášová 
připravila již tradiční kamínkování. 
Během čtyř sobot jste se mohli vy-
dat po stopách kamínků, jež pro vás 
namalovaly seniorky z KČT. Tímto 
jim ještě jednou vyjadřujeme velké 
poděkování za čas, který věnovaly 
tomu, aby vám svými výtvory udělaly 
radost. A kde jste mohli na kamínky 
narazit? V sobotu 30. listopadu jsme 
v aleji na Horku rozmístili kamínky 
s andělskou tematikou, v sobotu  
7. prosince jste mohli v aleji ke Ká-
čovu hledat kamínky s kreslenými 
zvířátky, v sobotu 14. prosince bylo 
možné v okolí Jizery pátrat po ka-
mínkách se zimními motivy a v so-
botu 21. prosince jste mohli kolem 
zámku spatřit kamínky s vánočními 
obrázky. Snad jsme vám tímto způ-
sobem čekání na Štědrý den ales-
poň trochu zpříjemnili.    

Kromě kamínkování jste s námi 
v prosinci mohli vyrazit na jeden 
společný kratší výlet. V neděli 22. 
prosince jsme se setkali na parko-

višti za zámkem, odkud nás čekala 
zhruba 3,5 kilometru dlouhá cesta 
na Sychrov a zříceninu Zásadka, 
kde jsme si opekli vlastní buřty, za-
hřáli se horkým svařákem a potěšili 
se pohledem na kouzelný betlém 
(oproti loňsku bohatší o jednu novou 
figurku).

Co se týče lednových akcí, při-
pravujeme pro vás členskou schůzi, 
která proběhne ve středu 8. ledna 
2025 od 17 hodin ve Volnočasovém 
centru MH v Zámecké ulici. Kromě 
nezbytných oficialit se můžete těšit 
i na neformální povídání, vzpomí-
nání na uplynulý rok a nástin plánů 
nadcházející turistické sezóny. Zváni 
jsou jak členové našeho KČT, tak  
i zájemci o členství v naší organiza-
ci, případně stávající či potenciální 
příznivci a účastníci našich akcí. Pro 
účastníky bude připraveno i menší 
občerstvení. 

Závěrem děkujeme městu Mni-
chovo Hradiště za podporu v uply-
nulém roce. Činnost Klubu českých 
turistů, odboru Mnichovo Hradiště, 
je městem dlouhodobě podporová-
na. Zároveň děkujeme všem účast-
níkům a příznivcům našich akcí  
a v novém roce se s vámi těšíme na 
viděnou. 

Jiří Janda, 
Klub českých turistů, 

odbor Mnichovo Hradiště

INZERCE

6., 13., 20. A 27. LEDNA, 9:00 AŽ 11:00
PONDĚLNÍ DOPOLEDNÍ HERNIČKA
7., 14., 21. A 28. LEDNA, 9:00 AŽ 11:00
KLUB SLUNÍČKO

31. LEDNA, 20:00 ZLATOVLÁSKA 

30. LEDNA, 19:00 JEŽEK SONIC 3

VÍTE O TOM? 
SLYŠELI JSTE?

• ŽE I U VÁS V MNICHOVĚ HRADIŠTI LZE OBJEDNAT SLUŽBU DOVOZU OBĚDŮ DOMŮ 
NEBO DO PRÁCE ZA CENU 99 KČ
• DENNĚ VÝBĚR Z DEVÍTI JÍDEL S POLÉVKOU
• ZA STEJNOU CENU DO VAŠEHO JÍDLONOSIČE, NEBO DO JEDNORÁZOVÝCH OBALŮ
• DOPRAVA ZDARMA
• PŘIDEJTE SE KE STOVKÁM NAŠICH ZÁKAZNÍKŮ
• ZAVOLEJTE 607 33 99 55 NEBO NAPIŠTE NA E-MAIL: JIDLOHRADISTE@SEZNAM.CZ
• PŘIVEZEME VÁM DOMŮ NEBO POŠLEME E-MAILEM JÍDELNÍ LÍSTEK
• DĚKUJEME ZA PŘEČTENÍ TĚCHTO INFORMACÍ

JÍDELNA PRO VÁS S CENOU 99,-

INZERCE

 

5. LEDNA, 15:00, MASARYKOVO NÁMĚSTÍ, FARSKÁ ZAHRADA
TŘÍKRÁLOVÝ PRŮVOD

Zadavatel inzerce: Milan Červený
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Typická příjmení Mnichovohradišťska: Krejbich
Příjmení Krejbich (v původní němec-
ké podobě Kreibich) pochází patrně 
z německého nářečního slova Kre-
ibich = vranka, vraný kůň (středo-
hornoněmecké slovo kreie/krewe  
a zdrobňující přípona -ich).

V berní rule z roku 1651 nachá-
zíme osm Kreibichů v severních Če-
chách (dnešní Liberecký a Ústecký 
kraj). Krejbichové jsou zde uvedeni 
dva – sedlák Kryštof Krejbich z Ča-
chrova na Klatovsku a truhlář David 
Krejbich z Malé Bělé, který nás za-
jímá víc a o kterém ještě bude řeč.

V současné době (respektive  
v roce 2016) je počet nositelů pří-
jmení Kreibich v ČR 87, z toho 
šest v ORP Mladá Boleslav a jeden  
v ORP Mnichovo Hradiště. Příjmení 
je nejvíce rozšířeno v Libereckém 
kraji. Varianta Krejbich má 182 no-
sitelů, z toho v ORP Mladá Boleslav 
31 a v ORP Mnichovo Hradiště tři 
nositelé. Ojediněle se v ČR vyskytu-

je i příjmení Krejbych, a to v Praze 
a v okolí Litomyšle, celkem se tak 
jmenují pouze čtyři lidé.

V našem okolí byl rod Krejbichů 

Boleslavica: sborník láká  
i na články z Hradišťska
Státní okresní archiv Mladá Boleslav 
a Muzeum Mladoboleslavska vydaly 
v prosinci další číslo vlastivědného 
sborníku Boleslavica. Přináší bohatý 
obsah zaměřený zejména na historii.

Filip Krásný a Petr Šída popisu-
jí nález neandertálského pěstního 
klínu na Švédských šancích, Filip 
Krásný se věnuje také objevu smír-
čího kříže u Dalovic. Luděk Beneš 
mapuje změny v pojmenování ulic 
v Mladé Boleslavi mezi lety 1861  
a 1945, Ondřej Vašata přibližuje 
život a dílo malíře Bedřicha Mudro-
cha (1898–1962) a Ladislav Futtera 
vzpomíná na práci Karla Herčíka 
(1936–2022). S životem tohoto his-
torika seznamuje v dalším článku 
Jan Juřena. Autoři vzpomínají i na 
další regionální osobnosti, které nás 
v poslední době opustily. Za Václa-
vem Petříčkem (1944–2022) se ohlí-
ží Jiří Bartoloměj Sturz a archeologa 
Jiřího Waldhausera (1945–2023) 
připomíná Filip Krásný.

Zajímavý článek na téma histo-
rie silniční dopravy od Jana Juřeny  
a Jakuba Mikoláška se věnuje do-
chovaným kilometrovníkům a he-
ktometrovníkům na území našeho 
okresu.

Vzpomínky „obyčejných“ lidí 
jsou cenným svědectvím o minulých 
dějinných etapách, přinášejí jiný 
náhled na danou problematiku než 
úřední, statistické či institucionální 
prameny. To ukazuje další z příspěv-
ků, ve kterém Lenka Křížová přináší 

vzpomínky Vlastimily Stejskalové, 
rodačky ze Žehrova, a zároveň 
přibližuje čtenářům Databázi dějin 
všedního dne.

Tomáš Herian spolu s Janem 
Juřenou přinášejí další díl soupisu 
kronik okresu a Jan Šimonek pokra-
čuje v seriálu o zdejších pomnících 
obětem světových válek a boje proti 
totalitě.

Zajímavý bilanční pohled na 
podoby, stav a formy obecního děje-
pisectví zdejšího regionu podává ve 
své eseji Ladislav Futtera.

Sborník obsahuje výroční zprá-
vy muzeí a dalších institucí za roky 
2020–2021. Nechybí mezi nimi Mu-
zeum města Mnichovo Hradiště či 
Mnichovohradišťský spolek genea-
logů.

Tradiční recenze a zprávy se-
znamují například s knihou Vojtěcha 
Dvořáka Bakov nad Jizerou – Roz-
cestí středního Pojizeří, s katalo-
gem obrazů mnichovohradišťského 
výtvarníka a učitele Josefa Marka 
(1921–2009), prací nedávno zesnu-
lého badatele Václava Šolce Mlýny 
na Kněžmostce či publikací Příběh 
Mnichova Hradiště.

Nechybí také historicko-vlasti-
vědná bibliografie za období 2020–
2021.

Sborník vyšel v prosinci 2024 
a je k zakoupení například v Muzeu 
města Mnichovo Hradiště.

Petr Novák

Co zajímavého o Mnichovohradišťsku přináší nové 
číslo časopisu Od Ještěda k Troskám?
Chcete vědět, jaké byly městské trhy 
v Mnichově Hradišti v době první 
republiky? Můžete si o tom přečíst 
v posledním čísle vlastivědného 
sborníku Od Ještěda k Troskám 
roku 2024, které vyšlo v prosinci. 
Ve vzpomínce obyvatelky našeho 
města, která si nepřeje zveřejnit 
své jméno, se dozvíte, kde se které 
zboží prodávalo a jak to na náměstí  
v době trhu vypadalo. 

Sborník si připomíná 30 let 
od své obnovy v roce 1994. Mezi 
medailonky jeho prvních redaktorů 
najdete také připomínku osobnosti 
PhDr. Vladimíra Budila, dlouhole-
tého archiváře zdejší pobočky teh-
dejšího státního archivu. Autorkou 

textu je dcera pana Budila Svatava 
Horáčková.

Další články jsou věnovány 
např. výročí 100 let od narození 
Bohuslava Jana Horáčka, známého 
mecenáše Českého ráje či osmde-
sátinám geologa a ochránce České-
ho ráje Václava Zieglera. Zajímavé 
informace přináší článek Jaroslava 
Kříže o pobytu Franze Kafky v Tur-
nově i text o hledání a snad i nale-
zení hrobu cestovatele Čeňka Paclta 
v daleké Africe. Příspěvek Michala 
Bílka Velitel stíhačů zachycuje život-
ní osudy Karla Mrázka, důstojníka 
československé armády, příslušníka 
britského královského letectva RAF 
a účastníka letecké bitvy o Británii. 

Českodubsko si připomíná 100 let 
existence loutkového divadla.

Sborník přináší také informace 
a krátké recenze o nových knihách. 
Mezi nimi najdete publikaci Jiřího 
Šosvalda Okolí Mnichova Hradiště 
na starých pohlednicích i knihu au-
torky Památných stromů Mnichovo-
hradišťska, Mileny Roudné, Studán-
ky Českého ráje.

A ještě zajímavost: Autorkou fo-
tografie na titulní stránce je Martina 
Bachová, která vytvořila grafickou 
podobu prvních čísel v 90. letech. 
Sborník se tehdy tiskl v mnichovo-
hradišťské Tiskárně Petra Lebera.

Jana Dumková

Hradišťský betlém: 
díky za tyčky i vaše tipy
Díky vám, kdo jste sbírkou tyček 
od nanuků podpořili stavbu našeho 
hradišťského betlému. Díky za tipy, 
které další budovy a Hradišťáky do 
příštích vánočních trhů na betlém 
přidat. Na fotce je jeden z letošních 
přírůstků – trenér pingpongu, kte-
rého potkáváte v naší sokolovně. 
Protože nikdo z nových tváří proti 
svému zpodobnění na dřevěné fi-
gurce neprotestoval, ulevilo se nám 
a můžeme na truhlářský kroužek 
pozvat další hosty.

Petr Novák, 
Jednota bratrská

Díky Miroslavu Kolocovi z Bakova nad Jizerou, který mi poskytl staré do-
klady, jsem se dostala k dohledání předků až do roku 1585.

MATOUŠ KREJBICH: V rozsahu povinností – ouroční platy a roboty – 
povinnosti poddaných Maloběláků se objevuje jméno Matouše Krejbicha, 
sedláka v Malé Bělé (dle pozdějšího číslování čp.10). 

DAVID KREJBICH: V průběhu třicetileté války byla většina malobělských 
chalup vypálena. Ze zápisu se dozvídáme, že již roku 1631, pak v roce 
1636 a po dalším vpádu švédských vojsk byla vypálena i zmíněná chalu-
pa čp. 10 (1639–1640), ve které již hospodařil syn Matouše, David Krej-
bich, truhlář a chalupníček. Nouzově v ní přebýval.

V polovině dubna 1643 prchala tu kolem císařská vojska před úto-
čícím levým křídlem švédské kavalérie na pravém břehu Jizery. Nájez-
dy Švédů na Malou Bělou a ostatní vesnice v dubnu a květnu 1643 se 
omezovaly na drancování zrna a píce, včetně odvádění dobytka. Nejistota 
života a tupá rezignace sedláků, žijících několik let již v bídě a strachu, 
smutný stav věcí jen zhoršovala. Odvrátíme-li tvář o celých 10 let později 
v naději, že čas již zahojil těžké rány třicetileté války, zjistíme, že se tak 
nestalo. Stopy válečných běd jsou ještě v letech 1654 patrny nejen na 
Malé Bělé, ale i v jiných obcích. Na Malé Bělé ležely ještě čtyři chaloupky 
pusté a opuštěné. A to č. 2, 3, 12 a chalupa Adama Krejbicha – bratra 
Davida Krejbicha. Dle zvířetického urbáře zde obhospodařovalo sedm 
sedláků a jeden chalupníček 211 strychů polí pomocí 11 potahů a 30 krav.

V čp. 10 žil David Krejbich, chalupník. Měl celkem 9 synů. Syn Michal 
(† 1711) od něho v roce 1686 chalupu v Malé Bělé čp. 10 kupuje.

Syn Václav kupuje v roce 1668 grunt Bradlec čp. 12 za 75 kop. Nový 
uživatel usedlosti bradlecké byl osvobozen na jeden rok od poddanských 
povinností, aby tím dříve mohl grunt vyzdvihnout a vystavět. V držení rodu 
Krejbichů byl statek čp. 12 až do roku 1866, tedy bezmála 200 let.

Syn Jiřík kupuje od svého otce Davida v roce 1676 nově vystavěnou 
chalupu pod strouhou, při sádkách malobělských. Platí ji ve dvou splát-
kách: v roce 1690 splátka Davidovi a v roce 1691 splátka vrchnosti.

Třída 8. B v roce 1966 s učitelem Josefem Kreibichem. Jedná se o jeho 
poslední třídu, se kterou se fotografoval.  V dalším roce 1967/1968 byl již na 
konci školního roku nemocný.

rozvětven především kolem Bakova 
nad Jizerou a těšil se velké úctě sou-
sedů i samotné vrchnosti. Například 
David Krejbich byl jedním z konše-

lů rychty v Podhradí. Tento článek 
sleduje linii Krejbichů procházející 
obcemi Malá Bělá, Ptýrov, Veselá  
a Dneboh.

Kompletní rodokmen všech 
Krejbichů/Kreibichů samozřejmě 
zdaleka není hotov. Rozpracování 
by si zasloužily zejména rod Krei-
bichů – kožešníků, větve Kreibichů  
a Krejbichů v Bakově nad Jizerou či 
například v minulosti známé mnicho-
vohradišťské Krejbichovo zahradnic-
tví.

Uvítám informace od potomků 
jednotlivých větví, abychom spolu 
postupně dali dohromady další po-
znatky v co nejucelenější podobě.

Za doplnění informací děkuji již 
zmiňovanému Miroslavu Kolocovi  
a dále zejména Jaroslavě Štučkové.

Renata Hoffmanová, 
Mnichovohradišťský spolek 

genealogů

Krejbichovi z Malé Bělé

Z obsáhlého textu autorky vybrala redakce Kamelotu pouze pojednání o koře-
nech rodu v Malé Bělé, z dalších pasáží věnovaných Krejbichovým z Ptýrova, 
Veselé a Dnebohu jsme vybrali pouze několik konkrétních osobností. 

Úplnou podobu článku, stejně jako kompletní znění dalších příspěvků na 
téma typických příjmení Mnichovohradišťska, naleznete na webu Mnichovo-
hradišťského spolku genealogů www.rodokmenymh.cz/prijmeni.

JOSEF KREJBICH (1887–1916)
Narodil se 20. dubna 1887 ve Dnebohu čp. 3. V sedmnácti letech mu 

zemřel otec, a tak zřejmě se už takto mlád musel zhostit se svou matkou 
vedení celého hospodářství. Dne 18. července 1911 se oženil v Březině 
s Marií Hatašovou z Olšiny – Honsob čp. 21, narozenou 14. února 1890. 
V září 1912 se jim narodila dvojčata – kluci – a dostali jména po otci  
a zemřelém dědečkovi – Josef a Václav. V prosinci 1913 se jim narodila 
dcera Marie. Půl roku po narození dcery je povolán Josef do první světové 
války, ze které se už nevrátil. Doma zbyly v hospodářství dvě ženy a tři 
malé děti. Josef byl úředně nezvěstný a prohlášen za mrtvého byl až roz-
hodnutím soudu ze dne 28. února 1922. Datum jeho úmrtí bylo stanoveno 
na 31. srpna 1916. Bylo mu v té době 29 let. Marie se pak znovu provdala 
za Arnošta Dusila z Kněžmosta

Syn Václav převzal v dospělosti hospodářství v Dnebohu čp. 3. Ože-
nil se s Věrou Matějů z Březiny. Měli dvě děti. Dceru Věru Krejbichovou, 
narozenou 14. září 1945, která se provdala za Jana Šťastného z Bukovna. 
Spolu převzali statek v Dnebohu čp. 3 a hospodařili na něm. Z manželství 
byly dvě dcery. Druhým dítětem Václava a Věry byl syn Miloslav Krejbich, 
narozený v nemocnici v Turnově 19. prosince 1954. Dnes žije s manžel-
kou v Třebotovicích u Českých Budějovic a mají dceru. Tím je rod Krejbi-
chů ukončen, není další mužský potomek.

Druhé dvojče – Josef Krejbich – se stal učitelem a žil v Mnichově Hra-
dišti, v Husově ulici čp. 459. Josef je pokračovatelem našeho rodokmenu.

UČITEL JOSEF KREJBICH (1912–1968)
Narodil se jako druhé z dvojčat 9. září 1912 ve Dnebohu čp. 3. Vy-

studoval a stal se učitelem. Začínal ve škole na Solci, pak učil v Bělé pod 
Bezdězem a nakonec v Mnichově Hradišti. Jeho aprobace byla čeština  
a dějepis, ale později přibral i zeměpis a pozemky. Ke konci války se ože-
nil s Miluší Kolomazníkovou ze Sovenic čp. 11 narozenou 10. července 
1921. Bydleli v pronajatém bytě v domě sklenáře Kudrny v Turnovské ulici 
čp. 810. Josef Krejbich byl po druhé světové válce až do zániku Okresní-
ho muzejního spolku jeho jednatelem. 

V roce 1949 koupili dům po Němcích na Habeši v Husově ulici čp. 
459. Dne 20. listopadu 1945 se jim narodila dcera. Bohužel při porodu 
došlo vlivem špatné hygieny k přenosu bakterie na matku a matka one-
mocněla poporodní horečkou. Úmrtnost matek s touto diagnózou byla v té 
době 30 %. Miluše nemoc přežila, ale následkem horečky se jí rozvinula 
psychická choroba, která ovlivnila nejen zbytek jejího života, ale celou ro-
dinu. Josef Krejbich zemřel 26. srpna 1968 na rakovinu ledvin v pouhých 
56 letech. Jeho manželka Miluše dožila u své dcery v Hubálově čp. 12  
a zemřela 31. srpna 2003.

Krejbichovi z Malé Bělé
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Chcete inzerovat
v Kamelotu?

Máte zájem o umístění inzertního 
materiálu v městském zpravodaji  
a chcete tak oslovit všechny mnicho-
vohradišťské domácnosti? Obraťte 
se na Městské informační centrum 
Mnichovo Hradiště, které inzerci 
zasmluvňuje a podklady následně 
předává redakci (kontaktní osoba: 
Tomáš Hejdrych, tomas.hejdrych@
klubmh.cz, 326 772 464). Ceník 
inzerce naleznete na webu města  
v sekci Kamelot.

INZERCE

INZERCE

Kamelot: 
zpravodaj města Mnichovo Hradiště  

zapsán do evidence periodického tisku  
Reg. č.: MK ČR E 19893

číslo 1/2025, náklad 4070 ks
vychází 1. ledna 2025

jako měsíčník vydává město Mnichovo Hradiště, 
Masarykovo náměstí 1, 

295 21 Mnichovo Hradiště 
IČ: 00238309

Šéfredaktor: Mgr. Martin Weiss
telefon: 606 635 289, e-mail: kamelot@mnhradiste.cz

INZERCE

KOUPÍM, nebo vyměním staré pivní, likérové, vinné a sodovko-
vé lahve. Zajímají mne rovněž staré nálepky a další artefakty k 

těmto nápojům.

Děkuji předem za vaše nabídky (buďto telefonicky či e-mailem) 
a pomoc při rozšiřování mé sbírky.

Mobil: 
736 623 715

E-mail: 
pewal@atlas.cz


